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Beantwoording vragen gemeenteraad Westland Programmabegroting 2019-2022 23 oktober 2018 

 

Op 21 september jl. zijn het WestlandProgramma 2018-2022 (WP), het Uitvoeringsprogramma 2019 (UP) en de Programmabe-

groting 2019 – 2022 (op basis van bestaand beleid) aan de raad verstrekt. Daarnaast heeft de raad digitaal voor de tweede maal 

een Begroting in één oogopslag ontvangen. 

 

Onderdeel van de bestuurlijke procedure tot vaststelling van de begroting is dat de raadsfracties in de gelegenheid zijn gesteld 

om schriftelijke vragen te stellen over de begroting. In het Presidium van 17 maart 2016 is de norm bepaald op maximaal 30 

schriftelijke vragen per fractie. Er zijn in dit verband in totaal 125 vragen gesteld door vijf raadsfracties. VVD Westland, Christen-

Unie – SGP Westland, GroenLinks Westland en PvdA Westland hebben geen schriftelijke vragen ingediend.  

 

Hieronder treft u de door de raadsfracties gestelde vragen en de antwoorden van ons college aan. De vragen zijn gesorteerd per 

thema en op fractie (op volgorde van grootte). Bij iedere vraag staat het verantwoordelijke collegelid genoemd. Ook wordt van de 

gelegenheid gebruik gemaakt om twee kleine rectificaties in het begrotingsboekwerk te vermelden. 

 

Het vervolgtraject ziet er als volgt uit: 

 Op 31 oktober is de behandeling in de verzamelcommissie EFO. In deze vergadering is er voor de raadsfracties gelegenheid 

tot het stellen van aanvullende vragen.  

 Op 6 november is de raadsvergadering met als uiteindelijke doelstelling de vaststelling van de begroting 2019 van de ge-

meente Westland. 
 

Rectificatie boekwerk begroting 2019-2022: 

Blz. 41: 
De activiteiten, die op blz. 41 onder “Continuering van de bedrijfsuitoefening (going concern) en overige intensiveringen niet toe te  
delen accenten, doel “het doelmatig en rendabel beheren van het gemeentelijk vastgoed”, onderdeel “Activiteiten” onder 1 en 2  
worden genoemd, horen bij de activiteiten op blz. 37 onder 1 en 2.  
 
De tekst op blz. 41 bij de activiteiten onder 1 en 2 als volgt te wijzigen: 
1.     Efficiënter portefeuillebeheer, maximalisatie van de verkoopopbrengst 
2.     Verkleinen van de gemeentelijke vastgoedportefeuille 
 
Blz. 161: 
De tekst bij “5.2.7 Externe inhuur” is dubbel opgenomen. De tekst is eenmaal komen te vervallen. 

 
 
Bevlogen besturen 
 

CDA-W-13 Wethouder J.A. Gardien-Reinders  

Vraag: Pag. 224 FES projecten Wat zijn dit. 

  

Antwoord: FES staat voor Fonds Economische Structuurversterking. Het Rijk heeft via het investeringsbudget Landelijk 

Gebied in 2007 gelden beschikbaar gesteld voor de projecten Waalblok en Boomawatering. 

 

WV-04 Wethouder J.A. Gardien-Reinders  

Vraag: Waar wordt het op pagina 227 te onttrekken bedrag voor de Omgevingswet van bijna € 2,5 miljoen aan uitgege-

ven? 

  

Antwoord: Er staat nu een lumpsum bedrag voor 2019. Dit komt voort uit de oude invoeringsdatum van de Omgevingswet, 

toen nog 2019. De invoeringsdatum van de wet is verplaatst naar 2021. Ambtelijk is de planning van de werk-

zaamheden daarop bijgesteld. Dit bedrag van € 2,5 mln. zal over 2019 en 2020 worden aangewend voor inci-

dentele kosten voor de implementatie van de Omgevingswet. Dit betreft werkzaamheden ten behoeve van: 

 Nieuwe beleidsinstrumenten, zoals een omgevingsvisie, een integraal omgevingsprogramma en een om-

gevingsplan; 

 Anders werken, zoals integraal werken, participatie, meer ruimte bieden aan initiatieven, werken aan korte 

behandelprocessen van initiatieven en vergunningen, andere houding en gedrag; 

 ICT gereed maken voor het aansluiten op het Digitaal Stelsel Omgevingswet. 

  De inhoud van het programma zal nader worden toegelicht tijdens de RIA omgevingswet op 14 november. 

https://www.gemeentewestland.nl/fileadmin/documenten/organistatie_en_bestuur/Begroting/Ontwerpbegroting_2019-2022/Programmabegroting%202019-2022%20(digitaal).pdf
https://www.gemeentewestland.nl/fileadmin/documenten/organistatie_en_bestuur/Begroting/Ontwerpbegroting_2019-2022/Programmabegroting%202019-2022%20(digitaal).pdf
https://www.gemeentewestland.nl/fileadmin/documenten/organistatie_en_bestuur/Begroting/Ontwerpbegroting_2019-2022/BIEO%202019.pdf
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WV-23 Wethouder L.K. Snijders  

Vraag: Op pagina 186 wordt opgemerkt dat door de hoger uitgevallen investeringen de liquiditeitspositie van GHC 

Onroerend Goed Expo B.V. zich negatiever ontwikkelt dan verwacht. Kunnen hier de exacte cijfers van gegeven 

worden daar bij geruchte vernomen wordt dat de investeringen aanzienlijk hoger zijn waardoor de gemeente 

meer geld heeft moeten inbrengen dan voorzien. Wat zijn de gevolgen van de hoger uitgevallen investeringen 

en hoeveel was dat en is dat met de gemeente vooraf kortgesloten en sinds wanneer weet de gemeente dit? 

  

Antwoord: De gemeente Westland participeert in GHC OG B.V. als aandeelhouder voor het bedrag van € 2 mln. GHC OG 
B.V. had een startbegroting van € 5,1 mln., die in 2016 en 2017 stapsgewijs is verhoogd naar € 6,9 mln. tot de 

uiteindelijk vast te stellen investeringsbegroting van € € 8,4 mln. Hieraan levert de gemeente Westland verder 

geen kapitaalstorting. De aandelen zijn in de vorm van eigen vermogen ter beschikking gesteld voor de periode 

van 5 jaar, ingaande per de openingsdatum (maart 2018). Na vijf jaar biedt de gemeente Westland haar aande-

len tegen de nominale waarde te koop aan. Indien en voor zover de vennootschap de aandelen na vijf jaar niet 

kan inkopen, wenst de gemeente Westland een nader overeen te komen vergoeding voor de periode ná vijf jaar 

te ontvangen. De vennootschap is verplicht de aangeboden aandelen af te nemen. Partijen gaan er vooralsnog  

vanuit dat de aandelen conform afspraak na 5 jaar worden overgekocht door de andere aandeelhouders. Vanaf 

de oprichting van GHC OG B.V. in 2015 is de gemeente met regelmaat op de hoogte gesteld van de voortgang 

en de meerkosten. De gemeente is met de partners in overleg of en zo ja, welke (beheers)maatregelen eventu-

eel genomen dienen te worden ten aanzien van de risico’s die het gevolg zijn van de toegenomen investerings-

lasten. 

 

WV-24 Wethouder P. Varekamp  

Vraag: Op pagina 187 wordt aangegeven dat de gemeente garant staat voor winsten en verliezen van HVC Geother-

mie. Is dat juist en is daarvoor de garantie wel afgegeven en is de gemeente niet al € 500.000 kwijt van de ga-

rantie omdat de Triasboring niet doorging? Waarom wordt dat niet vermeld? Hoe is dat bedrag betaald? 

  

Antwoord: Dat is juist. HVC Geothermie is de onderneming die de aandelen in Trias Westland BV houdt. De gemeente 

ontvangt via HVC Geothermie BV, als enig aandeelhouder C in NV HVC, de winsten en verliezen uit hoofde van 

Trias Westland BV. De verliezen zijn gemaximeerd tot het bedrag van € 6.500.000 waar de gemeente zich ga-

rant voor heeft gesteld. De € 500.000 betreft een subsidie (in de vorm van een renteloze lening) vanuit de West-

land Agenda. Deze is 20 februari 2015 toegekend en 22 februari 2017 definitief beschikt. Bij het verstrekken van 

deze lening is afgesproken dat deze alleen dient te worden terugbetaald na een succesvolle boring naar de Tri-

aslaag. Omdat op deze diepte geen warmte kon worden gewonnen is deze lening dus kwijt gescholden. Er is 

echter wel sprake van een rendabele onderkrijt-warmtebron. De investering in Trias Westland BV leidt dus niet 

tot verdere verliezen voor de gemeente, middels de garantstelling aan HVC Geothermie BV. 

 

WV-25 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Is het niet zinvol om bij alle verbonden partijen die vermeld worden in de begroting ook een paragraaf op te 

nemen van hetgeen de verbonden partij voor de gemeente wil bereiken en wat in het te begroten jaar bereikt 

moet gaan worden? Alleen dan kan beoordeeld worden of de ingezette financiële middelen vanuit de gemeente 

doelmatig, zinvol en noodzakelijk zijn. 

  

Antwoord: De paragraaf Verbonden Partijen biedt per verbonden partij informatie over doelstellingen en een overzicht van 

activiteiten en prestaties. Omdat de begrotingen van verbonden partijen in de meeste gevallen nog niet vastge-

steld zijn ten tijde van het opstellen van de programmabegroting, is het slechts beperkt mogelijk om concrete 

prestaties in het begrotingsjaar te vermelden. De komende maanden wordt gewerkt aan een verbeterslag in de 

paragraaf Verbonden Partijen, waarbij er ook aandacht zal zijn voor het opnemen van betere indicatoren m.b.t. 

het begrotingsjaar. 
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WV-30 Burgemeester A.M.A. van Ardenne-van der Hoeven  

Vraag: Kan de post kosten van het College verder worden begroot en ook de specificatie van de wachtgelden 2018 tot 

en met 2022 zoals die betaald worden? 

  

Antwoord: In onderstaande tabel staat het saldo van de geraamde lasten en baten voor Burgemeester en wethouders voor 

2019 uiteen gezet: 

Salarissen €    924.759 

Opleidingen €      25.000 

Overige diensten w.o. representatie & vergaderkosten €    198.000 

Storting voorziening wethouderspensioenen €    200.000 

Lidmaatschap VNG en bijdrage fonds GGU €    401.000 

Totaal   € 1.748.759 

 

 In onderstaande tabel staat de gevraagde specificatie van de wachtgelden weergegeven. 

  

 

LPF-W-16 Wethouder L.K. Snijders  

Vraag: Blz. 15 : Om tot een expositiecentrum te komen moet de gemeente WL deelnemen in een vennootschap. Na 5 

jaar worden de aandelen door één van de andere deelnemende partijen overgenomen. Welke garanties staan 

daar tegenover? 

  

Antwoord: Zie de beantwoording van vraag WV-23.  
 

D66-W-11 Wethouder P. Varekamp   

Vraag: Activiteit 1. Inrichten basisinfrastructuur voor de e-overheid: I-NUP (blz. 86) 

 In 2019 worden punten uitgevoerd voor(t)komend uit de impactanalyse met betrekking tot de Omgevingswet. 

 Wat behelsde deze impactanalyse voor wat betreft de opzet, uitvoering en eruit voortkomende punten? 

  

Antwoord: De ICT impact analyse bekijkt de huidige situatie en wat nodig is voor de gewenste situatie en bepaalt aan de 

hand daarvan de verschillen en de werkzaamheden die nodig zijn om aan te sluiten op het Digitaal Stelsel Om-

gevingswet. Deze impact analyse is een onderdeel van het totale programma omgevingswet. Het bevat de on-

derdelen: Omgevingsloket, de aansluiting van lokale systemen op de landelijke voorziening van het digitaal 

stelsel, de infrastructuur om aan te sluiten op het stelselknooppunt van de landelijke voorziening en de gege-

vens en documenten waarbij het gaat om basisregistraties en lokale registraties t.a.v. van de fysieke leefomge-

ving.  

 

D66-W-12 Wethouder P. Varekamp  

Vraag: Activiteit 2. Digitaliseren van de informatievoorziening (blz. 87) 

 Activiteit 4. Digitaal zaken doen (pagina 88) 

 In de afgelopen periode is een stevige impuls gegeven aan het digitaliseren van de informatievoorziening en is 

het aantal processen waarin inwoners digitaal zaken kunnen doen met de gemeente fors uitgebreid. In 2019 

wordt uitvoering gegeven aan de heroriëntatie digitale transformatie en de heroriëntatie digitaal zaken doen. 

 Aangezien in beide gevallen gesproken wordt over een heroriëntatie, lijken deze zaken aan elkaar te zijn ge-

koppeld. Wat houden deze heroriëntaties in en op welke manier wordt daaraan uitvoering gegeven? 

  

Antwoord: De heroriëntatie digitale transformatie betreft ook de heroriëntatie digitaal zaken doen. Digitaal zaken doen is 

een concept van digitaal aanvragen en digitaal geïnformeerd worden over het procesverloop en alle output is 

digitaal. De heroriëntatie digitale transformatie schetst een nieuwe visie en ambitie voor het digitaliseren van de 

informatievoorziening. De visie en ambitie is onder de vlag van het Masterplan Digitaliseren i.s.m. met de direc-

tie en organisatie door een externe partij opgesteld. Op basis van deze keuzes wordt de nieuwe integrale digita-

begrote begrote begrote begrote begrote 

uitkering uitkering uitkering uitkering uitkering

2018 2019 2020 2021 2022

Totaal 296.937 388.092 281.042 207.662 161.847
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lisering roadmap voor 2019 e.v. opgesteld. De heroriëntatie schetst de processen, middelen en architectuur die 

daarvoor nodig zijn. 

 

D66-W-13 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Maatregel 2: 'Westland daagt uit' (blz. 6) 

 Het college faciliteert private initiatieven in de openbare ruimte en binnen het sociaal domein. Waar het college 

zelf projecten initieert, zoekt het college actief de bewonersparticipatie. Bewonersparticipatie kan uitgevoerd 

worden in allerlei vormen, zoals buurtbudgetten, consultaties, inspraak en medebeslissing. Hoe krijgt de bewo-

nersparticipatie zoals het college deze graag ziet vorm in de diverse beleidsterreinen? 

  

Antwoord: Voor bewonersparticipatie hebben we geen vast recept. Als het gaat om het betrekken van inwoners bij over-

heidsbeleid zal per project/activiteit worden gekeken wat het gewenste participatieniveau is - variërend van 

meedenken tot meebeslissen – en welke instrumenten kunnen worden ingezet. Los daarvan gaat het bij bewo-

nersparticipatie om het inspelen op ideeën en denkkracht van inwoners door burgerinitiatieven te faciliteren. 

Daarvoor gaan we onder andere het concept ‘Westland daagt uit’ (Right to challenge) uitrollen. Over de kaders 
die we hiervoor hanteren gaan we in 2019 graag met u in gesprek. Er zijn reeds initiatieven aangemeld. 

 

D66-W-14 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Maatregel 3: Onderzoek verbonden partijen (blz. 6) 

 Het aantal verbonden partijen, waarin de gemeente een financieel en bestuurlijk belang heeft, is in de afgelopen 

jaren toegenomen. Het college wil periodieke evaluaties gaan houden om nut en noodzaak van deelname in 

beeld te brengen. Voor welke verbonden partijen gaan deze evaluaties worden gehouden? 

  

Antwoord: Sinds 2017 zijn er jaarlijks interne screenings per verbonden partij, die zullen worden verwerkt in nieuw op te 

zetten toezichtsarrangementen. Daarnaast zullen alle verbonden partijen gedurende deze collegeperiode door 

een onafhankelijke externe partij worden geëvalueerd.  
 

 

Goed toeven 

 

CDA-W-06 Wethouder L.K. Snijders  

Vraag: Pag. 29 externe ontwikkelingen: extra kosten asbestsanering de Lier, wie, wat, waar? 

 

Antwoord: Bij de sloop van het voormalige gemeentehuis in De Lier is meer asbest aangetroffen dan in eerste instantie 

werd verwacht. Met de ontwikkelaar is begin 2018 een regeling getroffen ten aanzien van de verdeling van de 

extra kosten. Een groot deel van de (op basis van de regeling ten laste van de gemeente komende) extra kos-

ten was al voorzien in de grondexploitatie. Een klein deel wordt alsnog ten laste van de grondexploitatie ge-

bracht. In het MPG 2019 zal hierover worden gerapporteerd. Op basis van de getroffen regeling met de ontwik-

kelaar is er in feite geen sprake meer van een risico, maar van een vaststaand feit. De tekst in de begroting is 

daar abusievelijk niet op aangepast. 

 

CDA-W-18 Wethouder L.K. Snijders  

Vraag: Blz. 28/29:  

 Er wordt hier o.a. aangegeven wat er gedaan is aan het opknappen van pleinen in de dorpen. In de opsomming 

wordt het Willem III plein in Ter Heijde niet genoemd terwijl daar ook een participatietraject voor herinrichting 

heeft plaats gevonden, c.q. nog plaats vindt (conform beantwoording schriftelijke vragen van CDA). Wat is uw 

kijk op de stand van zaken?  

  

Antwoord: Het participatietraject heeft betrekking gehad op het vergroenen van de gehele kern Ter Heijde en niet specifiek 

op het Willem III plein.  
 

CDA-W-21 Wethouder C.C.M. Zwinkels-de Jong  

Vraag: Blz. 76: uitbreiden mogelijkheden voor verblijfsrecreatie. 

 Een aantal jaar geleden is een plan gepresenteerd om op gronden langs de Haagweg een recreatiepark neer te 

zetten. Dat plan gaat niet meer door. Zijn deze gronden nog steeds beschikbaar voor het realiseren van een 
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camping/recreatiepark? Worden er hoe dan ook gronden in Monster nog steeds vrijgehouden van woningbouw 

totdat, conform aangehouden motie van CDA-VVD-D66 d.d. 6 november van 2014, een definitief plan komt 

waar deze verblijfsrecreatie gevestigd kan worden? 

 

Antwoord: De betreffende gronden langs de Haagweg vallen in het ontwikkelingsgebied van de Westlandse Zoom.     

Ontwikkelingsbedrijf de Westlandse Zoom (OBWZ) had een alternatief plan met recreatiewoningen. Dit plan 

gaat inderdaad niet meer door. Op dit moment worden door de Westlandse Zoom voor dit gebied andere plan-

nen ontwikkeld. Of en waar en met welke urgentie eventuele verblijfsrecreatie in Westland gevestigd kan wor-

den, al dan niet in de nabijheid van Monster is onderdeel van het aangekondigde onderzoek in 2019.   
 

CDA-W-22 Wethouder L.K. Snijders  

Vraag: Blz. 78: Leefomgevingsfonds.  

 Hier wordt gesproken dat in 2018 en 2019 de groenprojecten worden afgemaakt. Maar het betreffen toch niet 

alleen groenprojecten die afgemaakt moeten worden zoals bijvoorbeeld de (her)aanleg van fitness/bootcamp 

toestellen, c.q. skatepark in het Hofpark te Wateringen? 

 

Antwoord: Het gaat inderdaad ook om projecten op het gebied van spelen, sporten en recreëren. 

 

CDA-W-23 Wethouder J.A. Gardien-Reinders  

Vraag: Blz. 79:  

 De hoofddoelstelling is dat er aansluitende ecologische verbindingen tussen kust en Midden Delfland worden 

aangelegd. Dat was ook de doelstelling van de Westlandse Zoom. Het valt op dat er in de tekst eigenlijk alleen 

gesproken wordt over ecologische zones, ofwel dat er in die verbinding steeds zones zijn die aan de verplich-

ting voldoen maar dat het steeds om brokken gaat. Om de doelstelling vast te houden, is het dan niet beter om 

van ecologische onderdelen in die verbindingen te spreken? Blijft de doelstelling van een lange ecologische 

verbindingszone wel in tact? 

 

Antwoord: We streven ernaar om de ecologische onderdelen, zoals u die benoemt, op zodanige wijze aan elkaar te ver-

binden dat er sprake is van een lange ecologische verbindingszone. 

 

WV-06 Wethouder J.A. Gardien-Reinders  

Vraag: De reserve bovenwijkse voorzieningen zal de komende jaren aanzienlijk groeien. Zie pagina 224. Kan dit on-

derbouwd worden waarom ten opzichte van 2018 en 2022 deze reserve meer dan verdubbelt? Niet alleen ver-

wijzen naar het MPG graag, maar goed onderbouwd aangeven waar deze voorziene groei vandaan komt. 

  

Antwoord: Over de periode 2019 -2022 wordt een storting in de reserve bovenwijkse voorzieningen geraamd van € 3,8 

mln. Deze bijdrage wordt voornamelijk verwacht uit de faciliterende projecten. Als voorbeelden kunnen worden 

genoemd Molensloot/Liermolen (€ 1,5 mln.), Honderdland (€ 1,1 mln.) en De Woerd ( € 0,6 mln.). 
 Onttrekkingen vinden plaats op basis van de in de nota kostenverhaal vastgestelde methode. De grootste stor-

tingen vinden plaats in 2018 en 2019. De stortingen worden gedaan o.b.v. afspraken in overeenkomsten.   

 

WV-07 Wethouder J.A. Gardien-Reinders  

Vraag: De gemeente Westland kiest voor flexibele bestemmingsplannen, hetgeen betekent dat de bouw van woningen 

in kleine clusters wordt uitgegeven (gemeente / ONW / OWBZ). De grief van Westland Verstandig is dat ten on-

rechte de infrastructuur in brede zin (wegen, water, glasvezel, groen etc.) niet goed wordt meegenomen. Kun-

nen hier geen extra inkomsten uit verkregen worden door meer bovenwijkse voorzieningen aan de bouwpro-

jecten toe te schrijven waardoor deze doorbelast kunnen worden aan de bouwers? Gedacht wordt nogmaals 

dan aan wegen, waterbergingen, speelplaatsen, ecologische zones / groen. Allemaal zaken die nodig zijn voor 

een goede leefomgeving. 

  

Antwoord: Bovenwijkse voorzieningen zijn kosten van werken, maatregelen en voorzieningen die van belang zijn voor 

meerdere exploitatiegebieden (artikel 6.13.6 Wro). De kosten van deze voorzieningen mogen alleen naar even-

redigheid worden verhaald. Er moet voldaan zijn aan de zogeheten PPT-criteria: Profijt, Proportionaliteit en Toe-

rekenbaarheid. In 2015 is de nota kostenverhaal door de gemeenteraad vastgesteld, waarin de methodiek en 
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het beleid worden beschreven die de gemeente Westland gebruikt bij het verhalen van een deel van deze bo-

venwijkse kosten op initiatiefnemers van bouwplannen. 

  

 Voor het toerekenen van kosten wordt onderscheid gemaakt in bovenwijkse voorzieningen die onderdeel uitma-

ken van de hoofdinfrastructuur (het kern netwerk), waar heel Westland profijt van heeft, en bovenwijkse voor-

zieningen die aan enkele direct aangesloten gebieden zijn toe te rekenen. Als hoofdinfrastructuur wordt begre-

pen de Vlinderstructuur Westland, zoals omschreven in de structuurvisie. Zie onderstaand figuur: 

 

 

 

LPF-W-19 Wethouder L.K. Snijders  

Vraag: Blz. 81 : Fysieke leefomgeving. Bij de begrotingsbehandeling in nov 2017 heeft de raad de Motie Beter Groen 

aangenomen. De inhoud van de motie was vrij expliciet en komt nergens terug in dit stuk. Waarom wordt er 

geen uitvoering aan de motie gegeven? 

 

Antwoord: De uitwerking van de motie voor 2019 gebeurt concreet binnen de deelvisie groen/blauw, waarbij eerst samen 

met de inwoners over vergroening en groen-blauwe kwaliteiten voor heel Westland nagedacht zal worden. De 

kaders groen/blauw worden uitgewerkt in uitvoeringskaders. Daarin zal de motie Beter Groen zijn plek vinden, 

maar wordt vooral ook inbreng van de inwoners gevraagd (co-creatie). Een belangrijk aandachtspunt is het be-

wuster (beter) beheren van het bestaande groen. Hier wordt de laatste jaren al veel aandacht aan besteed. Op 

dit moment zijn er nog geen uitvoeringsbudgetten gekoppeld aan de uitwerking/uitvoering omdat er eerst kaders 

moeten worden opgesteld. 

 

LPF-W-20 Burgemeester A.M.A. van Ardenne-van der Hoeven  

Vraag: Blz. 101: Bestuur en veiligheid. Bij de start van dit college waren de particuliere beveiligingsbedrijven nog pro-

minent op ‘papier’ aanwezig als een stuk extra veiligheid zolang de politiecapaciteit ondermaats is. Waarom 

wordt er geen budget opgenomen om per 1 januari 2019 de samenwerking te starten? 

  

Antwoord: Het college van B&W zet eerst in op het opstellen van een vernieuwd integraal Westlands veiligheidsbeleid voor 

de beleidsperiode 2019-2022. In dit beleidsdocument worden de strategische doelen en veiligheidsprioriteiten 

voor deze periode benoemd. De gemeenteraad zal het nieuwe veiligheidsbeleid in december 2018 ter vaststel-

ling aangereikt krijgen. Om Westland nog veiliger te maken willen we onder andere inzetten op het verder verg-

roten van de maatschappelijke betrokkenheid bij de veiligheidszorg. Ook willen we nadrukkelijk kijken naar vor-

men van verdergaande samenwerking van veiligheidspartners zoals politie, gemeentelijke Boa’s en zeker ook 
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particuliere beveiligingsbedrijven. Vooralsnog denken wij aan publiek-private samenwerking, bijvoorbeeld in de 

vorm van het Keurmerk Veilig Ondernemen en de Kwaliteitsmeter Veilig Uitgaan. Op veel bedrijventerreinen in 

de gemeente Westland zijn bijvoorbeeld al vormen van (collectieve) beveiliging aanwezig, waarbij wordt sa-

mengewerkt met de politie. Overigens kan ook worden gedacht aan de inzet van particuliere beveiligers bij eve-

nementen. Bij deze vormen van publiek-private samenwerking is de gemeente geen opdrachtgever. Het college 

wil ook kijken of het aantal gemeentelijke Boa’s moet worden uitgebreid ten opzichte van de huidige situatie om 
een bijdrage te leveren aan een verdere verbetering van een veilige én leefbare woon- en werkomgeving. Aan 

een eventuele uitbreiding zitten financiële consequenties. Als dit het geval is zullen wij tijdig bij de gemeente-

raad met een voorstel hiervoor komen. 

 

GBW-02 Wethouder P. Varekamp  

Vraag: Algemeen 2. Wij missen een visie op sportpark Hoge Bomen. Is dat met opzet? 

  

Antwoord: De visie op sportpark De Hoge Bomen is in voorbereiding. In de maanden oktober/november vinden er bijeen-

komsten met de gebruikers van het sportpark plaats, waarin door de gemeente ontwikkelde varianten voor een 

mogelijk herinrichting van het sportpark worden besproken. De op de uitkomsten van de bijeenkomsten te base-

ren visie zal naar verwachting in december voor bestuurlijke besluitvorming kunnen worden voorgelegd. 

 

GBW-03 Wethouder L.K. Snijders  

Vraag: Algemeen 3. Daarnaast zien wij in de begroting niets terug over openbare toiletten. De wethouder heeft daar 

wel een toezegging over gedaan. Maar er is geen specifiek budget voor beschikbaar. Klopt dat? 

  

Antwoord: Op 20 februari 2018 heeft de gemeenteraad hiervoor budget beschikbaar gesteld. Het budget is beschikbaar 

gesteld voor het jaar 2018 en verder. Het betreffen meerjarige kosten in verband met de huur van units. De 

middelen zijn beschikbaar gesteld voor de centra van Naaldwijk en ’s-Gravenzande. 

 In Naaldwijk wordt de fietsenstalling met de proef op gratis bewaking en toiletten, zomer 2019 geopend. 

Deze komt ter plaatse van de tijdelijke inrichting van de voormalige gemeentehuislocatie, op de hoek van 

de Stokdijkkade en de Verdilaan. Ook het zelf reinigende toilet komt ter plaatse van de tijdelijke inrichting 

van het voormalige gemeentehuis en wordt in overleg met de BIZ en de winkeliersvereniging bepaald.  

Deze wordt zomer 2019 geplaatst;  

 In ’s-Gravenzande komt op of in directe nabijheid van het marktplein een toiletvoorziening. Hier wordt op dit 

moment nog onderzocht of er een apart gebouw met toiletvoorziening komt of een inpandige oplossing ge-

vonden zal worden. Na verwachting wordt de oplossing voor het einde van het jaar gekozen om de realisa-

tie in de zomer van 2019 afgerond te hebben. 

 

LPF-W-15 Wethouder P. Varekamp  

Vraag: Blz. 48 Wij missen hier eventuele kosten voor het behouden open zwemwater wateringen, iets wat wel wordt 

genoemd in het uitvoeringsprogramma, kan het college hier een uitleg over geven? 

  

Antwoord: In het Uitvoeringsprogramma 2019 hebben wij aangegeven dat het openhouden en ondersteunen van het bur-

gerinitiatief Waterman na 2019 onderwerp is van nieuwe besluitvorming. Wij zoeken in 2019 naar een toe-

komstgerichte en financieel haalbare oplossing. In afwachting van de uitkomsten is het thans prematuur om in 

de begroting reeds middelen te reserveren voor het openhouden van de Waterman na 2019.  

  

LPF-W-04 Wethouder J.A. Gardien-Reinders  

Vraag: blz. 33 OBWZ, Voorziening van 38,9 Miljoen. Betreft dit de totale voorziening op de balans voor OBWZ op dit 

moment? 

  

Antwoord: Het totaalbedrag dat als voorziening voor OBWZ is getroffen bedraagt € 38,9 mln. Dit is opgebouwd als een 

voorziening op de balans van € 27,2 mln. en als afwaardering van het aandelenkapitaal op de balans van  

€ 11,7 mln. 
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LPF-W-05 Wethouder J.A. Gardien-Reinders  

Vraag: blz. 42, Kan men de grote mate van afnemende posten in de toekomst wat betreft ‘Bouwgrondexploitatie’ en 
‘Economische Stimulering’ onderbouwen? 

  

Antwoord 1. Post economische stimulering: in 2019 is een eenmalige post opgenomen van € 2,3 mln. voor de uitvoering 
van de Omgevingswet. Deze post verklaart de verlaging in 2020. 

  

 2. Post bouwgrondexploitatie: deze post heeft betrekking op de geraamde grondverkopen uit de grondbank. In 

2019 wordt ten opzichte van 2020 een hogere grondopbrengst geraamd, onder meer door de grondverkoop aan 

ONW van € 19 mln. 
 

GBW-13 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Maatregel 15. Gaarne opgave van regionale en landelijke benchmarks van grondkosten. Gaarne een nadere 

onderbouwing van ‘het bedrag van € 1 mln. bouwstenen’. Wat krijgen we hiervoor terug van de corporaties? 

  

Antwoord: De benchmark betreft een onderzoek dat de gemeente heeft uit laten voeren naar “Investeringskosten sociale 
huurwoningen”. Hierbij is gekeken welk type woning (eengezinswoning / appartement) voor welke sociale huur-

prijs gerealiseerd kan worden. Naar aanleiding hiervan zijn in 2017 de gemeentelijke grondprijzen verlaagd (in 

de “Nota grondprijzen”; voor bijv. een appartement in de sociale huur betreft dit een verlaging van € 22.375 naar 
€ 16.000 per woning; gemiddeld in de regio is deze prijs ca. € 17.000).  

  

 De besteding van de € 1 mln. (reeds bestaand budget in de “bestemmingsreserve Volkshuisvesting”) betreft 
een bijdrage om de bij maatregel 15 vermelde prijsverschillen te overbruggen. Dit speelt met name indien er 

sprake is van het openbreken van contracten waarbij in het verleden afspraken met ontwikkelaars zijn gemaakt 

(o.a. over de grondprijzen, bijvoorbeeld bij de gemeentelijke deelnemingen ONW / OBWZ). Op deze manier 

kunnen corporaties / ontwikkelaars voldoen aan de vanuit de gemeente gestelde nieuwbouwopgave sociale 

huur / betaalbaar segment uit de gemeentelijke Woonvisie (waarbij de Westlandse vraag naar betaalbare wo-

ningen centraal staat). 

 

GBW-14 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Maatregel 16. Gaarne inzage in de ‘casestudie’ en een nadere onderbouwing van de geraamde kosten ad € 1 
mln. 

  

Antwoord: U wordt binnenkort betrokken bij de ontwikkeling van kansrijke locaties voor o.a. spoedzoekers. Hierbij zullen 

wij u inzage geven in de resultaten van de casestudie en de exploitatieberekeningen presenteren. De ervaring 

leert ons dat de exploitatie voor een periode van tien jaar financieel een zware opgave is. In de presentatie zal 

het aspect mobiele woonconcepten (oppakbaar en elders weer tijdelijk neer te zetten) en kluswoningen worden 

meegenomen. 

 

GBW-15 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Maatregel 17. Gaarne een financieel overzicht van de besteding van het budget ad € 460.000. 
  

Antwoord: In samenwerking met corporaties worden (volkshuisvestelijke) wooncomplexen in Westland geanalyseerd die 

door hun locatie interessant zijn voor ouderen of minder mobiele doelgroepen om ‘op te plussen’ qua levens-

loopgeschiktheid. Aan die verkenning wordt op dit moment gewerkt. Na afronding daarvan kunnen een uitvoe-

ringsprogramma en begroting worden opgesteld. Op dit moment is nog geen begroting aanwezig. 

 

GBW-16 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Maatregel 20. Concreet: blijft Westland nu wel of niet deelnemen aan Woonnet-Haaglanden? En op basis waar-

van (wetten, regelingen) “(…)móet worden afgestemd in de woningmarktregio Haaglanden”?. 
  

Antwoord: Al dan niet deelnemen aan Woonnet Haaglanden is geen doel op zich. Uitgangspunt is de slaagkans voor 

Westlanders op een sociale huurwoning te vergroten en te verbeteren. Woonnet Haaglanden is het systeem 

van de woningcorporaties en de gemeente gaat niet over de keuze van een systeem. De gemeente gaat wel 



 

 
Pagina 9 van 37 

 

over het beleid, in casu de Huisvestingsverordening. Op 13 november as. bent u (raadswerkgroep Wonen) uit-

genodigd voor het geven van input op de inhoud van de nieuw op te stellen Huisvestingsverordening. 

 Het afstemmen staat in de Huisvestingswet 2014. Artikel 6 lid 2 bepaalt : “Bij de voorbereiding van de vaststel-

ling of wijziging van een huisvestingsverordening stemmen burgemeester en wethouders deze af met burge-

meester en wethouders van de overige gemeenten die deel uitmaken van de woningmarkregio waarin de ge-

meente is gelegen.” 
 

GBW-17 Wethouder J.A. Gardien-Reinders  

Vraag: Maatregel 22. Gaarne onderbouwing van ‘Er is ruimte voor 50 woningen’. Waarom geen 100? Of 150? 

  

Antwoord: In december 2017 heeft een extern adviesbureau van de gemeente Westland opdracht gekregen om onderzoek 

te doen naar de woningbehoefte in Heenweg. Uit dit onderzoek werd geconcludeerd dat de maximale autonome 

woningbehoefte voor Heenweg 35 woningen is tot 2030 en 55 tot 2040. Qua ruimtegebruik komt dat op basis 

van een gemiddeld Westlands woonprogramma ongeveer overeen met één tot twee hectare. 

  

GBW-18 Wethouder L.K. Snijders  

Vraag: Maatregel 24. Wat gebeurt er met het geld dat in het parkeerfonds gestort dient te worden? Wordt dat geoor-

merkt aan een dorp? 

  

Antwoord: Deze vraag wordt meegenomen bij de voorbereidingen om te komen tot een parkeerfonds. 

 

GBW-23 Wethouder J.A. Gardien-Reinders  

Vraag: Westland programma. Thema Ruimte. Hoe vaak noemt u kinderen en spelen?. 

  

Antwoord: Deze woorden worden niet genoemd, omdat dit deel uitmaakt van de ruimtelijke kwaliteit die in de verschillende 

visies al dan niet wordt geborgd. 

 

D66-W-15 Wethouder B.P.M. van der Stee 

Vraag: Maatregel 14: Deelvisies wonen, voorzieningen en groen/blauw (blz.12l 

 Op het gebied van het ruimtelijk beleid worden de onderwerpen wonen, voorzieningen en groen/blauw nader 

uitgewerkt tot deelvisies. Deel hiervan is de concurrentie tussen huisvesting van bijzondere doelgroepen (sta-

tushouders, arbeidsmigranten, starters, mensen met zorg, urgente en spoedzoekers) met wonen als geheel. 

Hoeveel mensen uit welke bijzondere doelgroepen (statushouders, arbeidsmigranten, starters, mensen met 

zorg, urgente en spoedzoekers) zijn er de afgelopen drie jaar daadwerkelijk gehuisvest in de gemeente en voor 

hoeveel mensen is het niet gelukt huisvesting te vinden? Wanneer zijn de deelvisies gereed? 

  

Antwoord: De afgelopen 3 jaar, sinds 2015, is voor de volgende doelgroepen het volgende aantal mensen gehuisvest: 

 Arbeidsmigranten: Momenteel (per 1 oktober 2018 ) staan er 4.139 arbeidsmigranten geregistreerd als 

ingezetene van gemeente Westland; 

 Statushouders: In de afgelopen 3 jaar (2015, 2016 en 2017) zijn er in totaal 540 statushouders gehuis-

vest. In 2018 zijn er tot 1 september 2018 118 statushouders gehuisvest; 

 Urgente woningzoekenden: In de afgelopen 3 jaar (2015, 2016 en 2017) zijn er in totaal 144 urgentiever-

klaringen toegewezen (en dus gehuisvest); 

 Spoedzoekers: Deze categorie wordt niet specifiek bijgehouden en de vraag komt ook niet altijd alleen bij 

de gemeente binnen. Het aantal bij de gemeente ( in combinatie met het SKT) bekende gevallen bedroeg 

de afgelopen jaren ca. 35 per jaar. Starters: De afgelopen jaren zijn gemiddeld 135 starters aan huisves-

ting geholpen. Het aantal ingeschreven starters schommelt jaarlijks rond de 1.300; 

 Mensen met zorg: Ook deze categorie wordt niet specifiek bijgehouden en de vraag komt niet alleen bij de 

gemeente binnen. Hierdoor is van de categorie ‘zorg’ moeilijk een compleet beeld te verkrijgen. 
 

 Opmerking: 

 In de BRP is geen categorie opgenomen met reden van verblijf, beroep of werk en zorg. Daarom is uit de BRP 

niet te halen of het gaat om een statushouder, starter, urgente etc.  
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D66-W-16 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Maatregel 15: Uitvoeringsprogramma Wonen (blz. 13) 

 In de in 2016 vastgestelde woonvisie is opgenomen dat er 100 sociale huurwoningen per jaar in Westland ge-

bouwd moeten worden. Hoeveel sociale huurwoningen zijn er sinds het ingaan van de woonvisie daadwerkelijk 

in de diverse dorpen gebouwd en opgeleverd en wat is de prognose voor 2018 en 2019? 

  

Antwoord: Gerealiseerd sinds vaststelling Woonvisie (januari 2016):  

 2016: 15 sociale huurwoningen (in Monster en Wateringen);  

 2017: 34 sociale huurwoningen (in Naaldwijk);  

  Verwacht:  

 2018: 104 sociale huurwoningen (in De Lier, Kwintsheul, ‘s Gravenzande Monster en Naaldwijk); 
 2019: 94 sociale huurwoningen (in Honselersdijk, Monster, Naaldwijk en ’s Gravenzande). 

  

 Er wordt voor de komende twee jaar naar verwachting voldaan aan de vanuit de gemeentelijke Woonvisie ver-

melde sociale huur-opgave. In totaal staat tot 2030 ongeveer de helft van het aantal benodigde sociale huurwo-

ningen opgenomen in onze woningbouwprogrammering. Bij de maatregelen 15 en 16 in het Uitvoeringspro-

gramma 2019 is budget opgenomen voor “creatieve woonvormen” en een “uitvoeringsprogramma wonen” om 
de sociale (en betaalbare) woningbouw een impuls te geven, zodat toegewerkt kan worden aan het realiseren 

van de volledige opgave. 

 

D66-W-17 Wethouder L.K. Snijders  

Vraag: Maatregel 21: Prinsenbos (blz. 15) 

 De ambitie is om het Prinsenbos uit te breiden met een groengebied van de NAM. Hiervoor is € 650.000 nodig. 
Voor de inrichting wordt € 250.000 gevraagd. In de maatregel wordt gesproken over nieuwe huisvesting van 
Scouting Naaldwijk, maar dat wordt verder niet uitgewerkt met een bedrag. Welke plannen, inhoudelijk en finan-

cieel, zijn er voor de nieuwe huisvesting van Scouting Naaldwijk en welk tijdspad hoort daarbij? Hoe groot is het 

gebied dat van de NAM gaat worden aangekocht?  

 

Antwoord: Er zijn nog geen concrete plannen voor de huisvesting van scouting Naaldwijk. Wel vinden er verkennende 

gesprekken plaats. De gemeente wil 6.800m
2
 aankopen van het Hoogheemraadschap van Delfland, dat de 

grond momenteel verhuurt aan de NAM. Naast het perceel dat de gemeente wil kopen (6.800m
2
), blijft de NAM 

een klein deel gebruiken.  

 

D66-W-18 Wethouder L.K. Snijders  

Vraag: Maatregel 24:. Parkeerfonds (blz. 171) 

 De gemeente gaat een parkeerfonds instellen ter realisatie van parkeerplaatsen als er onvoldoende plaatsen in 

de voorgestelde plannen worden opgenomen. In het verleden zijn er, ook in de voorgaande gemeenten, verge-

lijkbare voorzieningen getroffen die vrijwel geen succes hebben gehad. Wat is de overweging van het college 

om een nieuw parkeerfonds in te stellen, gelet op de ervaringen uit het verleden? 

  

Antwoord: Bij kleinschalige ontwikkelingen in de centra is het voorzien in de benodigde parkeerplaatsen vaak de bottle-

neck. Een parkeerfonds kan hier een oplossing voor bieden. Bij de voorbereidingen om te komen tot een par-

keerfonds, wordt rekening gehouden met de ervaringen die eerder zijn opgedaan.  

 

D66-W-22 Wethouder L.K. Snijders  

Vraag: Maatregel X: Groen (blz. 33) 

 Vergroening is de laatste jaren veelal aan de markt overgelaten. Het college wil de komende periode echt op 

vergroening als thema inzetten. Vergroening van de leefomgeving moet wél een gezamenlijke opgave zijn voor 

gemeente, bewoners en bedrijven. De gemeente is het college zelf, dus wij hebben er vertrouwen in dat dit ge-

deelte van de opgave gaat lukken. Hoe denkt het college de inwoners en bedrijven bij het streven naar vergroe-

ning van Westland te kunnen betrekken, zodat er succesvolle resultaten worden geboekt?  
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Antwoord: Bij het opstellen van de deelvisie groen/blauw wordt via een participatietraject input opgehaald bij onze inwo-

ners. De visie moet leiden tot duidelijke kaders voor initiatiefnemers of projectontwikkelaars, zodat de uitvoering 

van hun plannen ook een bijdrage gaat leveren aan de vergroening van Westland. 

 

 

Sterke samenleving 

 

CDA-W-07 Wethouder P.A. Vreugdenhil  

Vraag: Pag. 55 externe ontwikkelingen; hoe gaan we oplossen dat de samenwerking met andere partijen wel gaat 

lopen dit ivm de privacywetgeving? 

 

Antwoord: De uitvoering van publieke taken geeft een grondslag voor gegevensverwerking. Bij alle wetgevingen is te allen 

tijde toestemming van de cliënt nodig. Voorwaarde is dat de gegevensuitwisseling alleen mogelijk is als dit bij-

draagt aan het doel. Doel is de reden waarom gegevens vastgelegd of gedeeld mogen worden. Het spreekt 

voor zich dat we bij (de inrichting van) de samenwerking rekening houden met deze feiten.  
 

CDA-W-10 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Pag. 210 6.1 samenkracht. Wat wordt hier mee bedoeld, is dit een project? 

 

Antwoord: Samenkracht burgerparticipatie is een van de verplichte taakvelden vanuit de landelijke voorschriften voor de 

inrichting van de begroting (Iv3). Onder dit taakveld vallen de uitgaven en inkomsten voor de algemene voorzie-

ningen gericht op participatie.  

 

CDA-W-11 Wethouder P.A. Vreugdenhil  

Vraag: Pag. 210 6.8 geëscaleerde zorg 18+. Hoe loopt deze geldstroom? Vrij te besteden? 

 

Antwoord: Geëscaleerde zorg 18+ is ook één van de verplichte taakvelden vanuit de landelijke voorschriften voor de in-

richting van de begroting (Iv3). De hier geraamde inkomsten betreffen de verwachte eigen bijdragen en verhaal 

van de WMO en maken hiermee deel uit van de uitgaven en inkomsten in het sociaal domein. 

 

CDA-W-14 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Wat is de financiële bijdrage aan Stichting Leergeld Westland voor de periode 2019-2022? 

  

Antwoord: Met Stichting Leergeld Westland is een overeenkomst aangegaan voor de periode 2018-2020. Jaarlijks be-

draagt de financiële bijdrage € 97.020 exclusief BTW.  
 

WV-09 Wethouder P.A. Vreugdenhil  

Vraag: Op pagina 224 loopt de reserve sociaal domein vanaf 2017 gestaag terug en zal in 2022 nog ongeveer 1/3e zijn 

van 2017. Gaarne de ontwikkelingen uiteenzetten en is hier al rekening gehouden met het deficit jeugdhulp 

2018 of mogelijk ook al 2017 waarvoor de wethouder een aantal winstwaarschuwingen gegeven heeft de afge-

lopen periode? 

  

Antwoord: Het tekort van 2017 is wel verwerkt maar het verwachte tekort voor het sociaal domein over 2018 nog niet. De 

onttrekking uit de reserve in 2018 is grotendeels toe te schrijven aan de kosten van de lopende projecten uit het 

Uitvoeringsprogramma SBK. De jaarschijven 2019 en 2020 uit het Uitvoeringsprogramma SBK zijn nog niet 

meegenomen in de prognose van de reserve. De onttrekkingen vanaf 2019 hebben betrekking op uitgaven in 

verband met intensiveringen preventie in het sociaal domein.  

 

GBW-05 Wethouder P.A. Vreugdenhil en burgemeester A.M.A. van Ardenne-van der Hoeven  

Vraag: Sterke samenleving. Waardig herdenken 4 mei. Wilt u hierbij ook de Westlandse Veteranen nog meer betrek-

ken? Of gaat het puur om het opknappen van de locatie(s)? 

  

Antwoord: Ieder jaar worden alle monumenten bekeken voor regulier onderhoud en dat regulier onderhoud wordt ook 

uitgevoerd. In het kader van maatregel 31 worden de monumenten beschouwd in het kader van het waardig 

herdenken vooruitlopend op het herdenkingsjaar 2020; 75 jaren bevrijding. Dit kan leiden tot aanpassing van de 
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huidige monumenten. Ook wordt bijv. gekeken naar mogelijkheden voor plaquettes op plaatsen waar tijdens de 

bezetting gedenkwaardige gebeurtenissen hebben plaatsgevonden. Bij de visie op waardig herdenken zullen wij 

naast de oranjecomités zeker de veteranen betrekken.  

 

GBW-19 Wethouder P.A. Vreugdenhil  

Vraag: Maatregel 30. De inzet op ‘terugdringen eenzaamheid’ graag kwantificeren. Wat zijn de geraamde kosten en 
binnen welke posten wordt dekking gevonden?  

 Gaarne een overzicht van de huidige contracteerruimte en de huidige benutting hiervan. 

  

Antwoord: Binnen de begroting van het Sociaal Beleidskader zijn zowel structurele als incidentele middelen gereserveerd. 

 2019 Incidenteel:  € 80.000 

 2020 Incidenteel:   € 30.000   

 Structureel  € 370.000 

   

 Reeds gecontracteerd:   

 2019 Incidenteel:  Subsidie Amateurkunsten € 30.000 

    Stimuleringssubsidie verbreden doelgroepen sport en cultuur: € 50.000 

 Structureel: 

 De Vereeniging Vitis  € 210.000 

 Werkbudget kleinschalige burgerinitiatieven als onderdeel subsidieregeling innovatiefonds: € 40.000 

 Daarnaast is het een belangrijke taak van Vitis om de eenzaamheid terug te dringen door op een laagdrempeli-

ge wijze activiteiten aan te bieden aan mensen die kwetsbaar zijn en daarmee ontmoeting te faciliteren. Het is 

echter niet te kwantificeren welk deel van het budget van Vitis daarvoor wordt gebruikt. 

 

D66-W-04 Wethouder L.K. Snijders  

Vraag: Activiteit 2. Afronden en uitvoeren accommodatiebeleid (blz. 44) 

 De brede aanpak van het accommodatiebeleid laat het college los. Het accommodatiebeleid krijgt praktijkge-

richt vorm. Gekeken wordt naar het feitelijk gebruik van gebouwen, de kosten en de mogelijkheden voor multi-

functioneel gebruik Praktijkgericht vormgeven lijkt heel erg op ad hoc-maatregelen. Wanneer gekozen wordt 

voor praktijkgericht vormgeven, dus ad hoc-maatregelen, welke criteria hanteert het college dan bij deze vorm-

geving en is er dan wel een goede en gedegen financiële planning van de uit te voeren maatregelen te maken? 

  

Antwoord: Bij het praktijkgericht vormgeven van het accommodatiebeleid worden als uitgangspunten gehanteerd: meer-

voudig gebruik van huurruimtes, versteviging van de basis om te komen tot een kostenneutrale vastgoedexploi-

tatie met betere balans tussen kosten en opbrengsten en heldere afspraken over verantwoordelijkheden huur-

der/verhuurder op het gebied van onderhoud. Dit zijn uitgangspunten die doorgaans gelden bij regulier (vast-

goed)portefeuillebeleid. Bij het opstellen van de deelvisie voorzieningen zullen de uitgangspunten voor het ver-

huren en/of in gebruik geven van onze gemeentelijke accommodaties nadrukkelijk worden beschreven.  

 

D66-W-05 Wethouder P.A. Vreugdenhil  

Vraag: Activiteit 1. Samenhang aanbrengen in basisfuncties (blz. 53) 

 In 2017 is onder leiding van de gemeente in samenwerking met Vitis Welzijn gestart met kernsessies. Doel 

hiervan is om proactief in te kunnen spelen op maatschappelijke vraagstukken in elke kern. Door gebrek aan 

capaciteit zijn de kernsessies helaas gestopt. Op welke manier, nu de kernsessies zijn vervallen, gaat het colle-

ge ervoor zorgen dat er weer adequaat proactief ingespeeld wordt op maatschappelijke vraagstukken in elk 

dorp? 

  

Antwoord: De opbrengsten van de afgeronde kernsessies worden verwerkt in de plannen van aanpak voor de specifieke 

dorpen zoals benoemd in het Westland Programma. In het Westland Programma is ook opgenomen dat er een 

deelvisie voorzieningen wordt ontwikkeld.  
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D66-W-06 Wethouder P.A. Vreugdenhil  

Vraag: Activiteit 2. Organiseren van zorg dichtbij (blz. 54) 

 Mensen moeten door verandering in het zorgstelsel steeds langer thuis blijven wonen. Dat kan als het verant-

woord is, en daarin hebben we als gemeente een ondersteunende rol. Heeft het college in beeld in hoeveel ge-

vallen het thuis blijven wonen niet meer verantwoord is en er desondanks geen andere woonvoorziening aan-

geboden kan worden? 

  

Antwoord: Er is geen objectieve maatstaf aan de hand waarvan bepaald kan worden dat langer thuis wonen niet verant-

woord is. Dit betekent dat we niet in beeld hebben in hoeveel gevallen langer thuis wonen niet langer verant-

woord is. 

 

D66-W-07 Wethouder P.A. Vreugdenhil  

Vraag: Activiteit 2. Organiseren van zorg dichtbij (blz. 55) 

 De privacywetgeving is niet bevorderend voor het integraal werken. Zo komt het voor dat de samenwerking met 

andere partijen wordt belemmerd omdat informatie-uitwisseling, zelfs met toestemming van de cliënt, wettelijk 

gezien niet is toegestaan. Welke nieuwe of extra administratieve handelingen en andere belemmeringen heeft 

 de invoering van de AVG voor de gemeente veroorzaakt? 

  

Antwoord: In principe heeft de AVG geen extra handelingen veroorzaakt. De AVG vervangt de Wbp die ook al aangaf hoe 

en wanneer je persoonsgegevens mag vastleggen en delen. Er zijn wel enkele technische en organisatorische 

maatregelen noodzakelijk geworden, zoals de verplichting van een register met verwerkingen. 

 

D66-W-08 Wethouder P.A. Vreugdenhil  

Vraag: Activiteit 1. Uitvoering Participatiewet (blz. 56) 

 Voor statushouders die zich in Westland vestigen is de aanpak 'Meetellen en meedoen' ontwikkeld. Naast een 

traject naar werk is veel aandacht voor het aanleren van de Nederlandse taal. Zijn er al resultaten te melden 

van het succes van 'Meetellen en meedoen', waarbij inbegrepen de mate van succesvolle integratie in de West-

landse samenleving, vinden en houden van werk, en bereikt taalniveau? 

  

Antwoord: In de periode 2017 tot het vierde kwartaal 2018 zijn als resultaat van het project Meetellen en meedoen 76 

statushouders begeleid naar betaald werk. Daarnaast zijn er 16 personen begeleid naar beroepsgerichte (full 

time) opleiding. Binnen het project wordt extra taalonderwijs geboden om de kansen op werk te vergroten. Over 

het bereikte taalniveau van de deelnemers hebben wij geen informatie. De meerderheid van de begeleide sta-

tushouders binnen dit project is ook nog bezig met het behalen van het inburgeringsexamen. 

 

D66-W-19 Wethouder P.A. Vreugdenhil  

Vraag: Maatregel 28: Resultaatsturing Wmo en jeugdhulp (blz. 20) 

 Voor jeugd en Wmo implementeert het college een nieuwe werkwijze voor de hulp en ondersteuning door zorg-

aanbieders. De aanbieder committeert zich aan het te bereiken resultaat. Hiermee wordt een halt toegeroepen 

aan het openeindekarakter van trajecten, door te betalen voor het resultaat in plaats van de inspanning. Hoe 

gaat het college bij deze nieuwe manier van werken om met het risico van cliëntweigering bij lastige casussen? 

 

Antwoord: Voor de zorgaanbieders Jeugd en Wmo geldt een acceptatieplicht, zij mogen geen cliënten weigeren. Bij het 

toewijzen van cliënten aan een zorgaanbieder houdt de toegang daarbij rekening met de expertise van een 

aanbieder. 
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D66-W-20 Wethouder P.A. Vreugdenhil  

Vraag: Maatregel 30 : Uitvoering 'Kernachtig Sociaal 2016-2020' – terugdringen eenzaamheid (blz.22) 

 Eenzaamheid moet worden bestreden. De doelgroep wordt bepaald op kwetsbare groepen die economisch 

en/of sociaal niet meedoen. In vrijwel alle onderzoeken en recent nog bij het jongerenpanel van het EenVan-

daag Opiniepanel1 komt naar voren dat vier op de tien jongeren zich een keer per week eenzaam voelen. Bij 

 volwassenen vanaf 55 jaar is dat zestien procent. Ziet het college mogelijkheden om de eenzaamheid bij jonge-

ren ook serieus aan te pakken en hiermee te voorkomen dat er zich op latere leeftijd ernstiger problemen 

 kunnen voordoen? 

  

Antwoord: Er wordt een plan van aanpak opgesteld voor de uitvoering van het project Erbij Horen en Meedoen. Hierin 

wordt ook de doelgroep eenzame jongeren opgenomen.  

 

D66-W-21 Wethouder P.A. Vreugdenhil  

Vraag: Maatregel 31: Waardig herdenken 4 mei (blz. 23) 

 Ter voorbereiding van oorlog en bevrijding in 2020 worden in 2019 alle herdenkingsmonumenten in de gemeen-

te beschouwd en waar nodig opgeknapt. Hiervoor is een bedrag van € 200.000 beschikbaar. Naar aanleiding 
van een rondvraag van D66 Westland van mei 2014 worden, als het goed is, elke jaar alle monumenten al be-

keken voordat de herdenking op 4 mei plaatsvindt. Eventuele reparatie- en schoonmaakkosten worden betaald 

uit het reguliere onderhoudsbudget. Waarom is een bedrag van twee ton begroot voor werkzaamheden waar-

van het college al in 2014 heeft toegezegd dat deze jaarlijks standaard gebeuren?  

 

Antwoord: Ieder jaar worden alle monumenten bekeken voor regulier onderhoud en dat regulier onderhoud wordt ook 

uitgevoerd. In het kader van maatregel 31 worden de monumenten beschouwd in het kader van het waardig 

herdenken vooruitlopend op het herdenkingsjaar 2020; 75 jaren bevrijding. Dit kan leiden tot aanpassing van de 

huidige monumenten. Ook wordt bijv. gekeken naar mogelijkheden voor plaquettes op plaatsen waar tijdens de 

bezetting gedenkwaardige gebeurtenissen hebben plaatsgevonden.  

 

CDA-W-01 Wethouder C.C.M. Zwinkels-de Jong  

Vraag: Pag. 18. Activiteiten 2019: Wat betekent implementatie Wilg? 

  

Antwoord: Wilg staat voor Wet inrichting landelijk gebied, die de provinciale bevoegdheden beschrijft bij (grootschalige) 

gebiedsinrichting. Met deze bevoegdheden kan de provincie ondernemers dwingen te verkavelen dan wel te 

onteigenen onder strikte voorwaarden.  

 De Wilg wordt in de glastuinbouw nauwelijks toegepast vanwege de hoge kosten door de opstallen. In de prak-

tijk blijkt echter dat grote herinrichtingen met een groot maatschappelijk belang kunnen worden gefrustreerd 

door eigenaren die om diverse redenen niet willen meewerken.  

 In de landelijke Greenport-werkgroep zijn er twee cases benoemd, waarbij de Wilg uitkomst zou kunnen bieden. 

Westland heeft deze cases (vooralsnog) niet. Wel kijken we nadrukkelijk naar de afwegingen in het proces om 

te oordelen of inzet van de Wilg wenselijk is voor Westland. 

 

 

Welvarend Westland  

 

CDA-W-02 Wethouder J.A. Gardien-Reinders  

Vraag: Pag. 18. Wat gaat er gebeuren in de Broekpolder? 

  

Antwoord: In de Broekpolder staat een aantal grote ontwikkelingen op stapel betreffende de Wippolderlaan, mogelijke 

aanpassing van de Veilingroute, het inplannen van warmtebronnen en het warmtenet. Daarbij is een aantal on-

dernemers een (eigen) initiatief gestart om te kijken naar de opgave voor het gebied en hoe deze ingevuld zou 

moeten worden. Aanleiding is de dynamiek bij de glastuinbouwondernemers die willen uitbreiden of stoppen, 

het aantal in de weg liggende huizen voor de herstructurering en de ruimte die het warmtenet en de geo-

                                                 
1
 https://eenvandaag.avrotros.nl/panels/opiniepanel/alle-uitslagen/item/iongeren-voelen-zich-vaker-eenzaam-dan-ouderen/ 
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boringen zullen vragen. De gemeente doet (vooralsnog) als participant, niet als regievoerder, mee in dit proces. 

Er kunnen verschillende aanvragen uit voortvloeien inzake bestemmingen, maar ook opties voor ontsluiting etc. 

 Dit traject is volgend jaar niet afgerond. Wel verwachten we dat de groep stappen zal gaan zetten in een aantal 

kleinere aanpassingen / verschuivingen en dat de gemeente met de ondernemers kan bepalen wat de meest 

wenselijke oplossingen zijn in het kader van ontsluiting. 

 

CDA-W-03 Wethouder C.C.M. Zwinkels-de Jong  

Vraag: Pag. 22. Waar staan we nu: Wat betekent een triple helix organisatie. Wat is Bor Mirt. Wat is een marcomplan. 

 

Antwoord: Een triple helix organisatie bestaat uit overheid, bedrijfsleven en onderwijs/onderzoek. Een BO MIRT is een 

bestuurlijk overleg Meerjarenprogramma Infrastructuur, Ruimte en Transport (MIRT). Een marcomplan is een 

marketing- en communicatieplan.  
 

CDA-W-04 Wethouder C.C.M. Zwinkels-de Jong  

Vraag: Pag. 24. ERIAFF Wat is de huidige stand van zaken? Deze tekst is min of meer identiek aan vorig jaar. Wat is 

onze fysieke en financiële bijdrage. 

 

Antwoord: In 2018 en 2019 wordt er geen financiële bijdrage aan ERIAFF gegeven. Wel verrichten medewerkers soms 

activiteiten ter versterking van het netwerk, maar dit is altijd ook functioneel voor de versterking van het West-

landse netwerk en het netwerk van de Greenport West-Holland. In 2018 is de conferentie (Seinajoki, Finland) 

niet bezocht. In 2019 is de conferentie in Florence. Deze valt deze samen met een bijeenkomst van het Nefertiti 

project, waarin Westland een van de partners is. Deelname zal daarom ten koste gaan van het budget van dit 

EU project. 

 

CDA-W-05 Wethouder P. Varekamp  

Vraag: Pag. 26. Rode loper team: Wie en wat is dit team. 

 

Antwoord: In het kader van het vestigingsklimaat en het aantrekken van nieuwe bedrijvigheid is begin 2017 een publiek-

privaat Rode Loper Team ingericht in samenwerking met de bedrijventerreinen ABC Westland, Royal FloraHol-

land en Honderdland én Westland Marketing.  

 http://www.westlandhortibusiness.com/en/setting-up-your-business  

 http://www.westlandhortibusiness.com/en/support-and-advise  

  

CDA-W-08 Wethouder L.K. Snijders  

Vraag: Pag. 83 specifieke activiteiten: fasegewijze aanpak wijken De Lier, wat is het tijdpad? 

 

Antwoord: We verwijzen u naar het raadsmemo aan de commissie Ruimte van 9 januari 2018 jl. Dit overzicht is geactuali-

seerd. De volgorde maakt het mogelijk om de aanpak van één deelgebied per jaar te continueren. Hiermee ont-

staat een ‘treintje’ van deelgebieden die worden aangepakt in bouwteamverband. 
 

Volgorde Fase 

BOMENBUURT  

1. Eikenhof Technisch afgerond. 

2. Meidoornhof Start week 43 2018. 

3. Esdoornstraat/Iepenhof/Lindenhof Na 2018 en verder 

 

 

  

4. Wilgenstraat/Populierenhof/Platanenhof/Essenhof 

DRUIVENBUURT 

5. Frankenthaler/Alicante/Colman 

6. Muskaat/Maroc 

 

 

 

  

http://www.westlandhortibusiness.com/en/setting-up-your-business
http://www.westlandhortibusiness.com/en/support-and-advise
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CDA-W-15 Wethouder P. Varekamp  

Vraag: Blz. 15 World Horti Campus.  

 Is er nog steeds sprake van dat de demokas geheel wordt overgeplaatst naar WHC? Ondertussen lijkt het er 

steeds meer op dat ook de oude locatie in tact blijft. Terwijl deze locatie ook deels bedoeld wordt voor vergro-

ting van de rotonde op de Veilingroute, afslag Honselersdijk om de doorstroming aldaar te verbeteren. Wanneer 

gaat die vergroting plaats vinden en hoe gaat men dan om met de oude demokas locatie? 

  

Antwoord: De aanleg van de vergroting van de rotonde wordt verwacht in 2020/2021. De toekomst van de kas van de 

Demokwekerij Westland is afhankelijk van verdere planvorming.  

 

CDA-W-16 Wethouder J.A. Gardien-Reinders  

Vraag: Blz. 15, WHC: 

 In het bestemmingsplan is ervoor gekozen om de bouwhoogte “maar” op 15 meter te zetten  
 terwijl er eigenlijk geen belemmeringen waren gelijk hoger te gaan. Is het niet verstandig om gezien de steeds  

 groter wordende ruimtevraag in Westland deze hoogte bij de eerst mogelijke aanpassing van het BP wel auto-

matisch een stuk te verhogen om op de toekomst in te kunnen spelen? Een toekomst met bijvoorbeeld urban 

farmer faciliteiten of testen voor meerlaags telen. 

  

Antwoord: Het bestemmingsplan is gemaakt voor deze specifieke ontwikkeling. In zijn algemeenheid wordt er in dat geval 

voor gekozen om het bestemmingsplan af te stemmen op de voor de ontwikkeling benodigde ruimte. Meer ruim-

te (hoogte) zou kunnen leiden tot zienswijzen en vertraging. Deze werkwijze is gebruikelijk bij faciliterende plan-

nen. 

 Indien we een visie maken voor een gebied, en daarna het bijbehorende bestemmingsplan, wordt juist gekeken 

naar de stedenbouwkundig aanvaardbare ruimte en wordt deze ook opgenomen in het bestemmingsplan. 

 

CDA-W-17 Wethouder C.C.M. Zwinkels-de Jong  

Vraag: Blz. 19:  

 Wat is de reden dat niet alle partijen de urgentie voelen om een gezamenlijke agenda Mainport-Greenport op te 

stellen? Zijn wij voor dit doel nu afhankelijk van de MRDH? 

  

Antwoord: Wij zijn voor dit doel niet afhankelijk van de MRDH. Het Havenbedrijf Rotterdam (HbR) heeft te maken met 

samenwerkingsactiviteiten met veel gemeenten om zich heen. Overigens is de relatie met het HbR goed en zijn 

er veel gedeelde uitdagingen. Er zijn regelmatig gesprekken en Westland is actief in het regionale netwerk van 

het HbR. De bedoeling is dat de gezamenlijk gevoelde uitdagingen leiden tot een agenda, met als resultaat en-

kele gezamenlijke projecten die op grond van prioriteit en haalbaarheid worden gekozen. Zo is het HbR betrok-

ken bij de integrale gebiedsuitwerking Greenport 3.0, waarbij ook de samenwerking met de haven van Rotter-

dam en de (toekomstige) bereikbaarheid van Westland via de haven van Rotterdam onderwerp van uitwerking 

is. 

 

CDA-W-19 Wethouder P. Varekamp  

Vraag: Blz. 70+ 71:  

 In de projecten voor verbeteren infrastructuur die door de gemeenteraad zijn gevalideerd ontbreekt de aanleg 

van de rotonde op de Secretaris Verhoeffweg in de kruising het winkelcentrum De Tuinen. Waarom ontbreekt 

deze? 

 

Antwoord: Op pagina 70 en 71 staan de speerpuntprojecten benoemd zoals opgenomen in het Collegewerkprogramma 

van het vorige college. In de begroting worden alle lopende investeringen niet genoemd (deze zijn verrekend in 

de kapitaallasten en worden in de jaarrekening apart gepresenteerd). 
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CDA-W-20 Wethouder P. Varekamp  

Vraag: Blz. 71:  

 Het klopt dat de conclusie van het haalbaarheidsonderzoek luidt dat er nu te weinig reizigers in Westland zou-

den opstappen voor een lightrail. Er staat echter niet dat Westland wel de visie zal blijven ondersteunen dat een 

lightrail via de Schiedam – Maassluis – Westland – Den Haag uiteindelijk nodig is en dat er dus nu ook al ruim-

telijk rekening gehouden zal moeten worden dat deze rail er uiteindelijk zal komen. Kan deze passage toege-

voegd worden? 

 

Antwoord: Deze wordt meegenomen in de mobiliteitsvisie met doorkijk naar 2040 en bij de uitwerking van de Visie van de 

Centrale As. 

 

LPF-W-01 Wethouder C.C.M. Zwinkels-de Jong  

Vraag: We zien binnen de begroting meerdere posten voor Externe Positionering verdeeld over de begroting, open 

armen beleid, marketing etc. Kan het college ons een overzichtje geven van alle posten die gebruikt worden 

voor Marketing, Externe Positionering en andere zaken om gunstiger ondernemersklimaat te creëren voor bui-

ten het Westland? 

  

Antwoord: De posten die in de begroting zijn opgenomen voor dergelijke zaken zijn nadrukkelijk bedoeld om het onderne-

mersklimaat in het Westland te versterken. Het gaat daarbij om de volgende posten (op basis van het bestaan-

de beleid 2018): 

 

Ramingen t.b.v. deelname strategische allianties, 

externe positionering, incentives en representatie 

voor de begroting 2019 

Bedrag Toelichting 

Inwonersbijdrage MRDH €    277.319  

Bijdrage InnovationQuarter €    100.000  

Deelname Greenport West-Holland €      60.000  

Externe positionering €    180.000  

Budget gebiedsmarkering €    200.000 Betreft de bijdrage die tot en met 

2018 aan de Stichting Westland 

Marketing werd toegekend. Mo-

menteel wordt bezien hoe de ge-

biedsmarketing in 2019 zal worden 

vormgegeven. 

Incentives bedrijven €    500.000  

Representatie inkomende en uitgaande delegaties €      70.000  

Totaal € 1.387.319  

 

LPF-W-02 Wethouder P. Varekamp  

Vraag: Wij zien in de begroting geen kosten voor het direct verbeteren van busverbindingen in kleinere kernen, hoe 

springt het college hiermee om in de toekomst of waar is dit in begroot? 

  

Antwoord: In MRDH-verband wordt op korte termijn gestart met het opstellen van het maatwerkbeleid. Dit is eind 2018 

gereed waarna begin 2019 het bestuurlijk traject doorlopen wordt. De resultaten worden opgenomen in de  

 Uitvoering Agenda Bereikbaarheid (UAB). Deze vormt de basis voor de MRDH-begroting en het Investerings-

programma waarin de bijdragen aan de gemeentelijke projecten worden opgenomen.  

 Op grond van dit MRDH-maatwerkbeleid worden zomer 2019 de Westlandse projecten voor het direct verbete-

ren van de busverbindingen in kleinere kernen bij de MRDH ingediend en ter besluitvorming aan de gemeente-

raad voorgelegd, gelijktijdig met de begrotingbehandeling 2020. 
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LPF-W-03 Wethouder C.C.M. Zwinkels-de Jong  

Vraag: In het programma Economische en Ruimtelijke ontwikkeling wordt volop gesproken over kansen voor West-

landse ondernemers in het buitenland en de daar bijbehorende investeringen. Echter, hoe zorgt men ervoor dat 

dit bekend is en wordt onder de Westlandse ondernemers en dan vooral voor de voor hen belangrijke regio’s? 
Op dit moment worden er bijvoorbeeld handelsmissies georganiseerd waar veel bedrijven geen kennis van 

hebben ondanks dat zij hier mogelijk wel baat bij zouden hebben. 

  

Antwoord: Westlandse ondernemers worden via de Rijksdienst voor Ondernemend Nederland (RVO), de gemeente en de 

provincie Zuid-Holland vaak uitgenodigd voor handelsmissies naar landen waar specifieke kansen liggen voor 

de tuinbouw. In het geval van Aziatische landen zoals China en Japan is het van belang dat de overheid mee-

gaat om deuren te openen voor bedrijven en kennisinstellingen. In samenwerking met het World Horti Center 

wordt aan een overzicht van inkomende en uitgaande missies opgesteld. In het kader van het nog op te stellen 

nieuwe economisch programma 2019-2022 zal nog eens nader worden gekeken naar de beste manier om dit 

verder uit te voeren. 

 

LPF-W-06 Wethouder P. Varekamp  

Vraag: blz. 93. Wij lezen de uitbouw van Account Management en dat er de afgelopen jaren 4 zogenaamde topbedrij-

ven in het Westland zijn gevestigd. Wat moet de uitbouw van Account Management kosten, en wat kost dit naar 

ratio per binnengehaald bedrijf? 

  

Antwoord: De tekst op pagina 93 betreft bestaand beleid. De uitbouw van het accountmanagement is de afgelopen jaren al 

door het vorige college ingezet met focus op het optimaal faciliteren en verbinden van (top)bedrijven die zich in 

Westland hebben gevestigd. Daarbij is er ook een open armenbeleid naar ondernemingen, die zich in Westland 

willen vestigen, vormgegeven met een focus op greenportversterkende bedrijven die innovatief zijn op produc-

tie, logistiek, big data en handel. Een inspirerend, tuinbouw gerelateerd kennis- en innovatieklimaat en de aan-

wezigheid van topbedrijven waar innovaties van start ups, (internationale) bedrijven en studenten kunnen wor-

den getest bleken een belangrijke bijdrage te leveren aan het aantrekkelijker maken van het vestigingsklimaat 

van Westland. De kosten die betrekking hebben op de uitbouw van accountmanagement moeten gezien het 

bovenstaande niet naar rato van het aantal binnengehaalde bedrijven worden bezien, maar als investering in 

het aantrekkelijker maken van het vestigingsklimaat van Westland. 

 De kosten betreffen de personeelskosten van de interne strategisch accountmanager. Daarnaast werd de ac-

countmanager bij de uitbouw ondersteund door een externe projectmanager. De kosten hiervan waren in de af-

gelopen jaren € 70.000 per jaar. Het contract van de externe projectmanager loopt per 31 december 2018 af en 

wordt niet verlengd. De accountmanagement activiteiten zijn inmiddels voldoende geborgd binnen de eigen 

gemeentelijke formatie. 

 

LPF-W-09 Wethouder L.K. Snijders  

Vraag: Blz. 36. Verbeteren waterkwaliteit: Handhaving op de aansluitverordening riolering', Hiervoor is een aantal jaren 

gelden al extra budget voor uitgeven en blijkbaar is dit nog niet (geheel) uitgevoerd. Wat is de stand van zaken 

hierin? 

  

Antwoord: De (jaarlijkse) werkzaamheden hiervoor worden bekostigd vanuit de reserve. Bij de toewijzing van dit budget is 

aangegeven dat dit een meerjarig traject is. De verwachting is dat de reserve in 2021 uitgeput is. Daarna dienen 

de werkzaamheden regulier te zijn ingepast. Geconstateerd wordt dat blijvende inspanningen nodig zijn. 

 

LPF-W-10 Wethouder P. Varekamp  

Vraag: Blz. 70. Goede bereikbaarheid en verkeersveiligheid. Over dit onderwerp wordt weinig tot niets genoemd over 

de kernen zelf? Hoe gaat dit op, aangepakt worden? 

  

Antwoord: Dit onderwerp met bijbehorende maatregelen maakt onderdeel uit van de mobiliteitsvisie, de integrale gebieds-

uitwerking en de op te stellen gebiedsvisies waaronder Wateringen en wordt in het kader van het programma 

Bereikbaar Westland voor de zomer van 2019 tot concrete projecten uitgewerkt. Deze worden in het najaar 

2019 ter besluitvorming aan de gemeenteraad voorgelegd, gelijktijdig met de begrotingbehandeling 2020. 
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LPF-W-11 Wethouder L.K. Snijders  

Vraag: Blz. 82 Verzakkingen, bodemdaling De Lier. Hier gaat eerst veel geld en tijd in monitoring zitten maar daardoor 

schuiven de daadwerkelijke oplossingen verder naar achteren. Kan dit sneller uitgevoerd worden en wat wordt 

er in de tussentijd gedaan met de problemen? 

  

Antwoord: Zie vraag CDA-W-08 voor de planning van de uitvoeringsmaatregelen. Het onderzoekstraject én uitvoeringstra-

ject zijn tegelijkertijd opgestart en worden tegelijkertijd uitgevoerd. De planning van de uitvoeringsmaatregelen 

hangt samen met het bereikbaar houden van De Lier en in het bijzonder de woonwijken in relatie tot andere uit-

voeringsprojecten, goede voorbereiding met omwonenden en de beschikbare capaciteit van aannemers en 

aansturing. In de tussentijd worden mankementen verholpen. 

 

LPF-W-17 Wethouder P. Varekamp  

Vraag: Blz. 23 : MRDH. Het valt ons op dat naast economie en bereikbaarheid er ook nadrukkelijk de woorden wonen 

en recreëren naar voren komen. 

 Is het college het met ons eens dat de deelname van WL in de MRDH zich beperkt tot de ‘tafels’ economie en 
bereikbaarheid? 

  

Antwoord: Het college deelt deze mening en vindt het van belang dat de MRDH een duidelijke focus kiest. Wel is het, 

mede in het kader van het opstellen van de nieuwe strategische agenda van de MRDH voor de komende jaren, 

van belang om een aantal onderwerpen in samenhang te bekijken. Wonen en recreëren hebben namelijk wel 

een duidelijk effect op economie en bereikbaarheid. 

 

LPF-W-18 Wethouder P. Varekamp  

Vraag: Blz. 26 : Open armen beleid. Het zogenaamde Rode Loper Team werkte veel samen met Westland Marketing. 

Die stichting verlaat de rode loper in 2018 en deelt uw college dan ook de conclusie dat strategisch accountma-

nager en de business development manager per 1 januari 2019 hun taken kunnen beëindigen voor de Gem 

Westland? 

  

Antwoord: Vanuit het strategisch accountmanagement en business development is naast match-making en acquisitie de 

afgelopen 2 jaar ook veel aandacht geweest voor het aanjagen van kennisontwikkeling, talentontwikkeling en 

innovatieprojecten waarin veel bedrijven samenwerken. In het kader van het opstellen van het nieuwe econo-

misch programma 2019-2022 zal dit najaar nader worden gekeken naar het invullen van het vestigingsbeleid in 

de komende jaren en het al dan niet continueren van bestaande activiteiten in dat kader.  

 

GBW-20 Wethouder C.C.M. Zwinkels-de Jong  

Vraag: Maatregel 36 e.v. In de Begroting 2019-2022 wordt aangegeven dat college kiest voor een nieuwe economische 

koers die in het WestlandProgramma 2019 en het uitvoeringsprogramma wordt verwoord. In het kader van die 

nieuwe koers wordt door uw college nader worden bezien welke activiteiten in de Begroting 2019-2022 doorlo-

pen in 2019. 

 Gaarne een overzicht van de activiteiten in de begroting 2019-2022 (Programma Economische en Ruimtelijke 

Ontwikkelingen) die bij de nieuwe koers van het college in 2019 doorlopen dan wel een overzicht van de activi-

teiten die geheel of deels komen te vervallen. 

  

Antwoord: De economie is in beweging, en daar willen we als gemeente in de komende periode op inspelen. Aan de ma-

nier waarop wordt momenteel gewerkt. Daarom valt nu nog geen overzicht te geven van activiteiten uit het oude 

collegewerkprogramma 2014-2018 (waar de Programmabegroting 2019-2022 nog betrekking op heeft) die 

doorlopen of vervallen. Zoals ook in het WestlandProgramma 2018-2022 is opgenomen zullen wij dit najaar in 

afstemming met de raad een nieuw economisch programma 2019-2022 opstellen. In dat kader zullen wij bezien 

of en hoe bestaande activiteiten worden gecontinueerd. 
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GBW-21 Wethouder C.C.M. Zwinkels-de Jong  

Vraag: Maatregel 40. U spreekt van een extra budget ad € 350.000 voor een MKB fonds. Extra ten opzichte van wat? 

  

Antwoord: Extra betekent hier dat er nieuwe middelen voor beschikbaar worden gesteld en dat dit niet uit bestaande mid-

delen komt. In 2019 is er voor het fonds € 350.000 beschikbaar. 
 

D66-W-01 Burgemeester A.M.A. van Ardenne-van der Hoeven  

Vraag: Activiteit 3. Internationalisering (blz. 24) 

 In het kader van internationale positionering is de Engelstalige website  www.westlandhortibusiness.com verder 

doorontwikkeld met onder andere innovatiekaarten, nieuws, infographics en filmpjes.  

 Deze website lijkt een volledig door de gemeente genomen initiatief in aanvulling op (of naast, of los) het Rode 

Loper Team en het InnovationQuarter. Wat is de toegevoegde waarde van deze activiteit, bijvoorbeeld heeft 

deze website al geleid tot aanmeldingen en nieuwe vestigingen van bedrijven? 

  

Antwoord: Tot begin 2017 bleek er ondanks alle inkomende internationale delegaties en vragen geen enkele informatiepa-

gina in het Engels te bestaan over het Westlandse tuinbouwcluster, haar bedrijvigheid en mogelijkheden tot 

vestiging. Om die reden is de Engelstalige website www.westlandhortibusiness.com ontwikkeld. De website is 

ondersteunend aan het Rode Loper Team. Dit team werkt nauw samen met Innovation Quarter, maar houdt zelf 

de regie over Westland. Innovation Quarter behartigt de belangen van heel Zuid-Holland. De website heeft ge-

leid tot uiteenlopende vragen van buitenlandse partijen, investeerders, kennisinstellingen en bedrijven. Deze 

vragen zijn opgevolgd door het Rode Loper Team. 

 

D66-W-02 Wethouder P. Varekamp  

Vraag: Activiteit 1. Open armen beleid (blz. 27) 

 Bij het halen van nieuwe bedrijven naar Westland en het vergroten van de werkgelegenheid is er een risico dat 

grote, strategische bedrijven uit Westland vertrekken. 

 Welke maatregelen treft het college om risico op het vertrek van bedrijven, groot of klein, uit Westland te mini-

maliseren? 

  

Antwoord: De afgelopen jaren is het accountmanagement uitgebouwd naar strategisch beleid, dat inzet op het optimaal 

faciliteren en verbinden van topbedrijven die zich in Westland hebben gevestigd. Daarnaast is er ingezet op het 

aantrekken van nieuwe, innovatieve bedrijvigheid, die echter niet ten koste gaat van de gevestigde, grote be-

drijven. 

 

D66-W-03 Wethouder C.C.M. Zwinkels-de Jong  

Vraag: Activiteit Duurzame woningbouw (blz. 39) 

 Het concept "Westland woont duurzaam" is ontwikkeld en in gang gezet. Dit is een pakket van acties gericht op 

verduurzaming van bestaande woningen en  gedragsverandering. De conversie blijft nog achter bij de wens van 

het college, waardoor de doelstelling van 1o/o jaarlijkse verbetering van de woningvoorraad nog niet wordt ge-

haald. In 2019 staat een verdere uitrol van de bewustwordingscampagne op het programma. Wat gaat het col-

lege op korte termijn (in 2019) doen om de verbetering te doen verhogen, aangezien blijkbaar bewustwordings-

campagnes en wijkactiviteiten alleen niet lijken te werken? 

  

Antwoord: Er worden op het ogenblik bewonersavonden georganiseerd om bewoners (woningbezitters, huurders, VVE’s 

etc.) beter te kunnen informeren. Twee van deze bijeenkomsten vallen in 2018, 7 november en 13 december. In 

2018 zijn in het kader van de wijkgerichte aanpak energiescans aangeboden. Het aanbod hiervan zal in 2019 

worden aangevuld met een extra opvolging van de scans d.m.v. bijeenkomsten voor diegenen die een scan 

hebben baangevraagd. De investeringen voor duurzame energie verlopen nog moeizaam (ook landelijke trend). 

Er is op dit moment een (te) lange terugverdientijd, onder andere vanwege de huidige energieprijzen, om snel 

tot grote investeringen over te gaan. De gemeente heeft (nog) geen financiële middelen om bewoners te facilite-

ren in de feitelijke investering. In het kader van het op te stellen Westland Energie Akkoord, wordt verder geïn-

ventariseerd wat bewoners nodig hebben om daadwerkelijk tot actie over te gaan. 

 

  

http://www.westlandhortibusiness.com/
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D66-W-09 Wethouder P. Varekamp   

Vraag: Activiteit 2. Verbeteren openbaar vervoer (blz. 71) 

 In 2019 gaat een nieuwe concessie voor het streekvervoer in en een nieuwe dienstregeling. Het college heeft 

met grote input van de raadswerkgroep een aantal opmerkingen en eisen over de dienstregeling aangeboden 

aan de MRDH. Wat is de reactie geweest op de brief van Westland en hoe gaat het college te werk om de nog 

niet gehonoreerde wensen alsnog gerealiseerd te krijgen? 

  

Antwoord: De reactie op de zienswijzen is verwoord in de van de MRDH ontvangen reactienota bij het vastgestelde  

 Vervoerplan 2019. Op korte termijn vindt overleg met de MRDH plaats inzake deze reacties en de andere uit-

werking en invulling.    

 

D66-W-10 Wethouder P. Varekamp  

Vraag: Activiteit 1. Verduurzamen wagenpark en openbare verlichting (blz. 79) 

 Het gemeentelijk wagenpark wordt zoveel als mogelijk verduurzaamd. Er loopt nu een inkooptraject. Een aantal 

wagens kan niet helemaal worden verduurzaamd (zoals strooiwagens) en een aantal wordt omgezet in aard-

gasvoertuigen. Over elektrische voertuigen wordt in de toelichting niet gesproken. In hoeverre en door aan-

schaffingen van welke voertuigen heeft het lopende inkooptraject al geleid tot verduurzaming van het wagen-

park als geheel? 

  

Antwoord: Door de ambtelijke organisatie is de inkoopvoorbereiding vervanging tractiemiddelen uitgevoerd, resulterend in 

een B&W besluit op 20 maart 2018 inclusief ter beschikking stellen van het benodigd krediet in het MIP voor de 

vervanging. De voorbereiding voor de Europese aanbesteding van het wagenpark is gestart. Gunning dient nog 

plaats te vinden. Verduurzaming wagenpark vindt plaats na de gunning (in 2019). 

 

D66-W-23 Wethouder P. Varekamp  

Vraag: Maatregel 48: Mobiliteitsvisie Westland 2030, met doorkijk naar 2O4O (blz. 3a) 

 Bereikbaarheid vraagt om een andere 'mind-set': we moeten anders gaan kijken naar de benutting van infra-

structuur en op zoek naar innovatieve oplossingen. Dit moet tot uiting komen in de Mobiliteitsvisie Westland 

2030. De gemeente stelt de mobiliteitsvisie in samenwerking met de ketenpartners en de stakeholders op. Wel-

ke vormen van mobiliteit worden er in de visie meegenomen en hoe is de inbreng van bewoners en bedrijven 

geregeld? 

  

Antwoord: Vormen van mobiliteit die in de visie worden meegenomen zijn vooral het autoverkeer, de logistiek, de fiets, het 

openbaar vervoer, het maatwerkvervoer en te voet. Hierbij wordt vooral gekeken naar smart maatregelen die de 

huidige systemen verder optimaliseren en naar nieuwe vervoersystemen die de bereikbaarheid en verkeersvei-

ligheid verder versterken. De inbreng van bewoners en bedrijven wordt met behulp van een participatietraject 

geregeld. De wijze waarop wordt de komende maanden verder uitgewerkt. Begin 2019 wordt met de mobiliteits-

visie gestart.      

 

D66-W-24 Wethouder L.K. Snijders  

Vraag: Ad.2 Onderzoek bodemverzakking De Lier (blz. 39) 

 Eerder zijn middelen toegekend om verzakkingen in De Lier in kaart te brengen. Deze aanpak is volgens een 

tweepuntensystematiek opgepakt: wegnemen van hinder en overlast én oorzaak en monitoring van locaties. 

Voor volledige implementatie van het monitorsysteem zijn additionele middelen nodig. Aangezien er additionele 

middelen voor de monitoring worden gevraagd, kan geconcludeerd worden dat de doelen van het eerste punt 

zijn behaald met de eerder beschikbaar gestelde middelen. In hoeverre zijn in het kader van de bodemverzak-

king De Lier door inzet van de eerder toegekende middelen de hinder en overlast én de oorzaak weggenomen?

  

Antwoord: In de eerste van 6 fasen (zie ook beantwoording CDA-W-08) zijn de uitvoeringswerkzaamheden in de Eikenhof 

afgerond. Daar zijn hinder en overlast aangepakt door middel van ophoging, o.a. met lichte ophoogmaterialen. 

De overige deelgebieden worden fasegewijs - per jaar - aangepakt (zie ook raadsmemo commissie Ruimte d.d. 

9 januari 2018). Voor het onderzoek naar de oorzaak en de (blijvende) monitoring van de verzakking is meetap-

paratuur geplaatst en onderzoek verricht. Daarnaast vindt gezamenlijk onderzoek plaats met externe partijen 

zoals de provincie, Delfland LTO, etc. De voorlopige waarnemingen zijn met de raad gedeeld. Voor de exacte 
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oorzaken en toekomstige monitoring zijn aanvullende maatregelen nodig. Zo zal gebruik gemaakt gaan worden 

van satellietgegevens. 

 
 
Algemeen financiële vragen 

 

CDA-W-09 Wethouder P. Varekamp  

Vraag: Pag. 121 bijdrage van derden in facilitaire/ICT kosten, hoe moeten we dat lezen? 

 

Antwoord: Het betreft hier de inkomsten vanuit de ICT-dienstverlening aan de gemeenten Leidschendam-Voorburg en 

Midden-Delfland en het SKT. 

 

CDA-W-12 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Pag. 220 vervangingsinvesteringen. Zijn de investeringen bewust uitgesteld naar een volgende periode. 

 

Antwoord: Nee. Het overzicht van bewust uitgestelde investeringen staat in het dekkingsvoorstel zoals opgenomen in het 

Uitvoeringsprogramma 2019. Op pag. 220 van de begroting treft u alle vervangingsinvesteringen aan. Daarbij is 

een raming gegeven van de verwachte uitgaven in de desbetreffende jaren. Veel investeringen worden over 

meerdere jaren uitgevoerd. Het totaal van de investering is vervolgens te vinden in zowel de bruto- als netto-

kolom (indien er bijdragen van derden worden verwacht bij de investeringen). 

 Jaarlijks wordt opnieuw een inschatting gemaakt van het verloop van de verwachte uitgaven in de diverse jaren 

bij het Financieel Meerjaren Perspectief, dit mede op basis van de uitkomsten van de investeringsrapportage 

(IRAP) in de jaarrekening. Dit geldt overigens eveneens ten aanzien van de nieuwe investeringen. Dit kan een 

verschuiving t.o.v. het vorige P&C-document betekenen. 

 

WV-01 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Door het vaststellen van de begroting fiatteert de Raad voor 2019 de investeringen opgenomen in de Program-

mabegroting, de vervangingsinvesteringen, de investeringen opgenomen in een vastgesteld beheerplan en in-

vesteringen die volledig gedekt worden ten laste van de bestemmingsreserves en nieuwe investeringen voorzo-

ver kleiner dan € 250.000 (zie pagina 207) van de begroting. 

 

a. Op de pagina’s 220 tot en met 222 worden de vervangingsinvesteringen en de nieuwe investeringen ver-

meld. Voor wat betreft de vervangingsinvesteringen zien we een forse verhoging van de totale vervangings-

investeringen in 2019 van € 9.7 miljoen naar bijna € 29 miljoen in 2022.  

 Kan per vervangingsinvestering worden aangegeven waarop deze gebaseerd is, zijn daar besluiten van de 

Raad dan wel van het College van en kan per vervangingsinvestering worden aangegeven hoe de opge-

voerde bedragen tot stand zijn gekomen en valt op die vervangingsinvesteringen te besparen? Ook gaarne 

aangeven waarom de bedragen in de betreffende jaren vermeld zijn. 

 

b. Hetzelfde gaarne voor de nieuwe investeringen op pagina 221 en pagina 222. Ook daar is een aanzienlijke 

groei te zien ten opzichte van de investeringen in 2018. De geplande investeringen lopen op naar ruim € 30 
miljoen. Bekend is dat via de stelpost “sturen op kapitaalslasten” waarvan de achtergrond is “dat sommige 
investeringen vanwege externe factoren uitlopen of achterblijven in de planning ondanks de sturing op de fi-

nanciële planning” (zie pagina 222). Kan niet beter in de begroting worden aangegeven welke investeringen 
doorschuiven? 

 Kunnen hier dezelfde vragen beantwoord worden als bij de vervangingsreserves? 

  

Antwoord: De vervangingsinvesteringen worden conform de door de raad vastgestelde artikel 212 Verordening bij het 

vaststellen van de begroting direct door de raad geautoriseerd. Dit vanuit het uitgangspunt dat de raad in eerde-

re instantie besloten heeft tot het doen van deze – indertijd nieuwe - investeringen. Deze investeringen worden 

nu, na afloop van de levensduur, vervangen, zodat er in feite sprake is van consistent bestaand beleid. 

 Een verdere specificatie van de investeringsbedragen laten wij derhalve achterwege, waarbij wij opmerken dat 

ten opzichte van de initiële investering de omvang van de investering uiteraard wordt beïnvloed door de inflatie. 
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 Afhankelijk van de “ouderdom” van de primaire investeringen kan het bedrag van de vervangingsinvesteringen 
van jaar tot jaar wijzigen. Voor de systematiek van het opvoeren van ramingen in de verschillende jaarschijven 

verwijzen wij naar het antwoord CDA-12. 

 

 Eveneens conform de artikel 212 Verordening worden nieuwe investeringen groter dan € 250.000 niet direct bij 

de begroting geautoriseerd. Daarvoor volgen nog afzonderlijke raadsvoorstellen. Bij deze raadsvoorstellen 

wordt een nadere toelichting en onderbouwing op de nieuwe investering in het Meerjaren Investering Program-

ma (MIP) gegeven. 

 Investeringen blijken in de praktijk, veelal door externe omstandigheden, soms later te worden afgerond dan 

gepland. Oorzaken hiervoor kunnen divers zijn, zoals vertraagde grondverwerving, bezwaarprocedures of 

weersomstandigheden. Door deze vertraging in tijd ontstaat een voordeel t.o.v. de geraamde kapitaallasten 

(rente en afschrijving). Omdat vooraf moeilijk is aan te geven bij welke specifieke investering dit zich zal voor-

doen, hebben wij een stelpost opgenomen. 

 

WV-02 Wethouder L.K. Snijders  

Vraag: Kan op pagina 226 een exact verloop gegeven worden van “het geraamde negatieve verloop van de egalisatie-

reserve afval” en waar kunnen we behalve de verhoging van de heffingen, dat terugvinden in het WestlandPro-

gramma waarnaar verwezen wordt? 

  

Antwoord: In onderstaande tabel vindt u het verloop van de cijfers 2007-2017 met een doorkijk naar de toekomst 2018-

2022. Na verwerken van de cijfers in de Prorap 2018 blijkt dat onder gelijkblijvende omstandigheden de Be-

stemmingsreserve Afval medio 2020 uitgeput is. Tegenvallers in de eerder genoemde ontwikkelingen kunnen 

leiden tot extra onttrekkingen in 2019. Op blz. 40 van Uitvoeringsprogramma 2019 wordt ook ingegaan op de 

reserve Afval. Hier staat ‘Met de tariefsverhoging voor afval zoals in dit uitvoeringsprogramma vastgesteld, is de 
begroting bestaand beleid opgenomen storting in de reserve vanuit de algemene middelen niet langer noodza-

kelijk’. Dit heeft door de mutaties in de Prorap 2018 tot nieuwe inzichten geleid. 
 

Omdat de bestemmingsreserve Afval niet mag worden aangevuld uit de reguliere opbrengst van de heffingen, is 

in 2019 bij het opstellen van de begroting 2020-2023 mogelijk aanvullende besluitvorming noodzakelijk. Deze 

besluitvorming kan bestaan uit een extra verhoging van de tarieven in 2020, een dotatie vanuit de algemene 

middelen in de reserve of het loslaten van het uitgangspunt van 100% kostendekking. E.e.a. is afhankelijk van 

de eerder geschetste ontwikkeling op een aantal onderdelen. Bij het uitblijven van onverwachte financiële mee-

vallers behoort een tussentijdse dotatie aan de bestemmingsreserve tot de reële mogelijkheden. Indien noodza-

kelijk wordt dit bij de eerste actualisatie 2019 geëffectueerd (zie tabel bijlage 1).  

WV-03 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Pagina 226: Leefbaarheidsfonds wordt overgeheveld van de reserve leefomgeving naar de reserve maatschap-

pelijk nut. Waarom gebeurt dat? 

  

Antwoord: In de raadsvergadering van 21 februari 2017 (nader uitgewerkt in de ProRap 2017) zijn uitgaven vastgesteld 

met betrekking tot het Leefomgevingsfonds. Deze uitgaven betreffen investeringen met een maatschappelijk nut 

die ingevolge het BBV (Besluit Begroting en Verantwoording) verplicht moeten worden geactiveerd.  

 Indien investeringen met een maatschappelijk nut worden gedekt door een reserve (i.c. het Leefomgevings-

fonds), verloopt de dekking van de jaarlijkse afschrijvingslasten via de specifiek daarvoor ingestelde bestem-

mingsreserve Investeringen Maatschappelijk Nut. Daarom heeft een feitelijk technische overheveling plaatsge-

vonden van het Leefomgevingsfonds naar deze reserve. 
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WV-05 Wethouder P. Varekamp  

Vraag: Bij de nieuwbouw gemeentehuis wordt aan onttrekkingen een bedrag van € 1,61 mln. aangegeven en aan ren-

tebijschrijvingen –een theoretische benadering van de reserve waar dan nu als enige wel rente wordt bijge-

schreven- van € 400.000. De totale kosten van de twee halve nieuwe gemeentehuizen worden gegeven. Hoe 
zijn deze in de begroting opgenomen en waar deze zijn terug te vinden, behalve dan op pagina 227? 

  

Antwoord: De kosten van de nieuwe panden worden (verplicht) verantwoord onder de overhead. In de tabel op blz. 121 

zijn deze kosten verantwoord onder het kopje “Huisvesting”. Deze betreffen zowel materiële kosten (beschik-

baarheidsvergoeding aan het consortium) als kapitaallasten. In de dekking van de kosten wordt (deels) voorzien 

door de reserve nieuw gemeentehuis (zie ook op blz. 121 onder “verrekening reserves”).  
 De overhead wordt overigens verantwoord binnen het programma Concernfinanciën en Algemene dekkings-

middelen, zie hiervoor ook de overeenkomstige ramingen op blz. 123 van de begroting. 
 

WV-08 Wethouder B.P.M. van der Stee 

Vraag: Op pagina 224 neemt de egalisatie rente Grondbanken in de periode 2018 tot en met 2022 aanmerkelijk toe. 

Op zich is dat vreemd omdat, als alles goed is, de Grondbank, zeker in tijden waarin fors gebouwd wordt, alleen 

maar gronden zal verkopen aan de deelnemingen / verbonden partijen. Hoe zit dat? 

  

Antwoord: Dit houdt verband met de renteconversie in 2012. In de raadsvergadering van 31 oktober 2012 is een amende-

ment aangenomen dat voorziet in een bijdrage van de contractpartners van de grondbanken aan de rentecon-

versie van in totaal € 12 mln. (jaarlijks € 500.000 gedurende 24 jaar, zijnde de resterende looptijd van de rente-

conversie). Dit amendement is bij raadsbesluit op 7 november 2012 nogmaals bekrachtigd. 

 De jaarlijkse bijdrage van de grondbanken wordt verkregen door het doorberekenen van een contractuele rente 

aan de individuele grondbanken die hoger ligt dan het gemiddelde rentepercentage op langlopende geldlenin-

gen (in feite een rente-opslag). Indien door deze opslag meer dan de jaarlijkse € 500.000 wordt verkregen, 
wordt het meerdere gestort in de egalisatiereserve. Hierdoor kan in de jaren waarin onvoldoende middelen wor-

den gegenereerd deze egalisatiereserve worden aangesproken, zodat aan de uitvoering van het amendement 

kan worden voldaan.  

 Bij de jaarlijkse berekening van de rente-opslag spelen twee factoren een rol: (1) de omvang van de grondbank 

en (2) het gemiddelde rentepercentage op langlopende geldleningen. De omvang van de grondbank daalt in-

derdaad maar ook het gemiddelde rentepercentage over langlopende geldleningen. Door de laatste component 

neemt de rente-opslag over de omvang van de grondbanken toe (verschil tussen de contract- en gemiddelde 

rente wordt groter). Op basis van de verwachte omvang van de grondbanken in 2019 wordt een toevoeging aan 

de egalisatiereserve geraamd van € 767.000. Aangezien in de begroting meerjarig wordt uitgegaan van een 
omslagrente van 1,9% is ook meerjarig de toevoeging aan de egalisatiereserve constant. Wel wordt in elke vol-

gend Financieel Meerjaren Perspectief (FMP) de toevoeging aan de egalisatiereserve herberekend op basis 

van de  werkelijke omvang van de grondbanken, voortvloeiend uit de laatst bekende jaarrekening.  

 

WV-10 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Op pagina 228 worden vermeld de uitgezonderde reserves met onvoldoende onderbouwd bestedingsplan. 

Volgens het vast beleid van onze gemeente zouden deze reserves opgeheven moeten worden. Waarom ge-

beurt dat niet en waarom is er geen voldoende onderbouwd bestedingsplan? Van de op pagina 228 genoemde 

hoofdonderwerpen zou toch een bestedingsplan aanwezig moeten zijn. Waarom zijn die er niet? 

  

Antwoord: De raad heeft deze reserves op enig moment ingesteld voor een bepaald doel. Er is in deze gevallen wel spra-

ke van een bestedingsdoel maar nog niet van concrete bestedingsplannen (zie ook de toelichting op pagina 229 

van de begroting en de vraag GBW - 04). 
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WV-11 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Door de constatering dat er een onvoldoende onderbouwd bestedingsplan is, betekent dat in feite een vrijbrief 

voor het College om de reserves te besteden zoals haar wel belieft? Waarom deze reserves niet laten vrijvallen 

en voegen bij de algemene reserve en nuttige dingen mee doen? 

  

Antwoord: Voor iedere reservemutatie geldt dat daaraan een raadsbesluit ten grondslag moet liggen. Als er een beste-

dingsplan beschikbaar is, worden de desbetreffende ramingen opgenomen in de begroting en op deze wijze 

door de raad geautoriseerd. Als er geen bestedingsplan is, worden bestedingsvoorstellen door het college af-

zonderlijk aan de raad voorgelegd ter besluitvorming. Hierbij geldt overigens een uitzondering voor de reserve 

Garantieregeling en risico clusterfinanciering aardwarmte, waarbij de raad het college in 2014 gemandateerd 

heeft om op voorstel van de Stuurgroep van de Westland Agenda uitgaven te doen overeenkomstig het doel 

van de bestemmingsreserve en het college achteraf verantwoording aflegt aan de gemeenteraad bij het eerst-

volgende rapportagemoment. 

 Voor het tweede deel van de vraag wordt verwezen naar de beantwoording van de vraag GBW -04.  

 

WV-12 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Gaarne aan de hand van de 13 punten op de pagina’s 229 en 230 uiteenzetten waarom geen onderbouwing 

kan worden gegeven en dat per reserve? 

  

Antwoord: In eerdere antwoorden hebben wij aangegeven dat de desbetreffende reserves eerder door de raad zijn inge-

steld met een bepaald bestedingsdoel, maar dat daarvoor nog concrete bestedingsvoorstellen ontbreken (om 

uiteenlopende redenen). In de toelichting op de genoemde pagina’s hebben wij juist per reserve aangegeven 
wat daarvan de achtergrond is. 

 

WV-13 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Op pagina 219 wordt aangegeven dat er in 2022 een forse stijging gaat plaatsvinden van de tarieven afvalinza-

meling en riolering. Aangegeven wordt: “de stijging in 2022 wordt veroorzaakt door het volledig opnemen in 
2022 van geplande investeringen (vanwege de planningshorizon) waarvan de kosten feitelijk deels in 2023 en 

later zullen worden gemaakt”. Leg dit uit en ook wat dit voor onze burgers zal gaan betekenen in 2022? 

  

Antwoord: Op pagina 219 ziet u het investeringsvolume dat gerelateerd is aan de tarieven afvalinzameling en riolering 

stijgen. Dit werkt in de vorm van kapitaallasten (afschrijvingslast + rentelast) door in de kosten die worden ge-

maakt in het kader van riool en afval. Als gevolg van het storten in de voorziening ‘toekomstige vervangingsin-

vesteringen’ voor riolering zal een gedeelte van dit investeringsvolume overigens ten laste van deze voorziening 

komen. De rest wordt omgezet naar kapitaallasten en verspreid over de jaren in de toekomst (op basis van de 

afschrijvingstermijn). 

 

 Conform de financiële verordening doet het college de raad jaarlijks een voorstel voor de hoogte van de ge-

meentelijke tarieven voor de belastingen, de rioolheffingen, de afvalstoffenheffing en leges. Dit betekent dat 

jaarlijks bij de begroting een integrale afweging gemaakt kan worden over de gewenste stijging van het tarief. 

Voor het jaar 2019 legt het college u die tariefstellingen via het Uitvoeringsprogramma 2019 voor. Het is gelet 

op diverse ontwikkelingen die nog lopen prematuur om al een uitspraak te kunnen doen over het effect op tarie-

ven voor het jaar 2022. 

 

WV-14 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Hoeveel is de voorziene verhoging van de reinigings- en rioleringsheffing als dit allemaal op deze wijze wordt 

uitgevoerd? 

  

Antwoord: In het antwoord op vraag WV-13 is aangegeven dat een berekening daarvan prematuur is. Uitgangspunt blijft 

dat de woonlasten niet meer stijgen dan met het inflatiepercentage. Dit kan bijvoorbeeld betekenen dat wanneer 

de tarieven van de rioolheffing meer stijgen dan de inflatie, de andere woonlasten (OZB en afvalstoffenheffing) 

minder hard stijgen of zelfs dalen.  
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WV-15 Wethouder L.K. Snijders  

Vraag: Kan het College een overzicht geven van de omvang van de egalisatiesreserves afval en riolering in de afgelo-

pen tien jaren, het verloop daarvan en waar de gelden uit die egalisatiereserve naartoe gegaan zijn. 

  

Antwoord:  Zie tabel bijlage 2. 

 

WV-16 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Op pagina 215 worden de langlopende leningen over de diverse jaren aangegeven, maar ook de kortlopende 

leningen / de kasgeldleningen / de schulden en de overlopende passiva. Opvalt dat de kasgeldleningen steeds 

gelijk blijven in 2018 en de volgende jaren en gesteld worden op 13.1. Welk bedrag was er in 2018 als kasgeld-

lening en waarom worden die bedragen niet ook begroot? 

 Hetzelfde geldt voor de posten overige schulden en overlopende passiva. Naast de langlopende schuld moeten 

natuurlijk ook bezien worden de overige schulden, de kasgeldleningen en banksaldi en de overlopende passiva. 

Waarom wordt niet de som van al die bedragen aangemerkt als de schuldenpositie van de gemeente? 

  

Antwoord: In de paragraaf financiering hebben wij aangegeven dat de gemeente financiert met zowel kort- als langlopende 

schuld.  

 Geldstromen zijn van nature grillig van karakter en dat maakt de omvang van de korte en langlopende schuld 

een momentopname. Het bedrag van € 13,1 mln. correspondeert met de stand van de korte schuld op 31 de-

cember 2017 (zie jaarrekening 2017). De korte en langlopende schuld werken feitelijk als communicerende va-

ten. Hierbij schrijft de wetgever, middels Wet FIDO, voor dat de omvang van de kortlopende schuld gemaxi-

meerd is op 8,5% van de begrotingsomvang. De gemeente streeft er naar zo veel als mogelijk binnen dit kader 

kortlopend te financieren (door middel van roodstand op rekening courant en/of kasgeldleningen). Rentelas-

ten/baten voortvloeiend uit zowel de lang- als kortlopende schuld zitten verwerkt in de begroting. Overlopende 

passiva en overige schulden worden niet meegenomen in de bepaling van de schuldpositie, omdat deze geen 

rentelasten/baten met zich meebrengen. 

 

WV-17 Wethouder L.K. Snijders  

Vraag: Op dit moment worden de gebiedsgerichte plannen 2019-2021 uitgewerkt en deze moeten nog worden vastge-

steld. In de voorliggende begroting wordt uitgegaan van de oude beheerplannen en dat deze worden voortgezet 

in 2019. Dit is niet correct. Welke financiële ruimte is ingepland voor de gebiedsgerichte plannen waarbij het 

onderhoud van openbare begraafplaatsen etc. op een hoger niveau gebracht zou moeten worden waardoor de 

leefbaarheid toeneemt? Als daar meer geld voor nodig is, waar zou dat dan uit de begroting moeten komen? 

 

Antwoord: De financiële effecten van eventuele keuzes die gemaakt worden in het gebiedsgerichte plan zijn nog niet be-

kend. Daarom gelden de huidige beheerplannen nog als input voor de begroting 2019-2022. Eventuele financi-

ele effecten kunnen worden meegenomen bij de actualisering van de begroting 2019 dan wel in de begroting 

2020. 

 

WV-18 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Op de pagina’s 208 en 211 van de begroting wordt een overzicht van de baten en lasten 2019-2022 aangege-

ven. Kunnen de daar genoemde posten van de diverse programma’s nader onderbouwd en gespecificeerd 
worden daar de Raad alleen maar dit soort overzichten kan vaststellen en controleren als exact inzicht bestaat 

over de specificatie van de genoemde bedragen? Ook is de Raad alleen maar in staat om accenten te ver-

schuiven als men inzicht heeft in de specificaties van de bedragen, zowel aan de lasten- als aan de batenkant. 

  

Antwoord: Het overzicht op blz. 208/209 is een verplichte indeling op grond van artikel 17 van het Besluit Begroting en 

Verantwoording (BBV). Het overzicht op blz. 210/211 is verplicht op grond van artikel 66 BBV. 

 Ingevolge artikel 6 van de Financiële Verordening gemeente Westland 2017 stelt de raad de begroting vast op 

programmaniveau. Om inzicht te geven hoe de programma’s zijn opgebouwd is in het onderdeel Programma-

plan van deze begroting per programma een overzicht van baten en lasten van de onderliggende producten op-

genomen (onderdeel “wat mag het kosten”). 
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WV-19 Wethouder L.K. Snijders en wethouder P.A. Vreugdenhil  

Vraag: Het College wil een nieuwe centrale gemeentewerf realiseren –na sluiting en het bijna voor niets weggeven van 

de gemeentewerf ’s-Gravenzande- en ook wil het College komen tot een nieuwe Naald. Waar kunnen we de 

gevolgen van deze in de Werkagenda aangestipte zaken terugvinden in de begroting? 

 

Antwoord: In maatregel 33 van het Uitvoeringsprogramma 2019 gaan wij in op de investering ten behoeve van de nieuwe 

gemeentewerf en onder maatregel 22 wordt aangegeven dat De Naald zal worden betrokken bij de deelvisie 

voorzieningen. 

 

WV-20 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Op pagina 204 wordt aangegeven dat beleidskeuzes gemaakt bij het WP zullen worden opgenomen in een 

afzonderlijk hoofdstuk van de Programmabegroting. Waar kunnen we dat terugvinden? Is de begroting gelijk de 

eerste begrotingswijziging 2019 waar in het begin van de begroting over gesproken wordt? Wanneer komt die? 

  

Antwoord: De beleidskeuzes in het WestlandProgramma zijn in een afzonderlijk document opgenomen (Uitvoeringspro-

gramma 2019) dat u tegelijkertijd met de programmabegroting is aangeboden. De eerste begrotingswijziging 

bevat de budgettaire verwerking van het Uitvoeringsprogramma 2019 en is als kader opgenomen in het raads-

voorstel bij de begroting. 

 

WV-21 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Op pagina 206 worden de risico’s aangestipt en wordt aangegeven dat het weerstandsvermogen afhankelijk is 
van de uitkomsten van de risico-inventarisatie die uitgevoerd is ten behoeve van het begrotingsjaar 2019. Gaar-

ne het complete risicoregister daar de weerstandscapaciteit de optelsom is van de financiële schade van die 

restrisico’s. 
  

Antwoord: Het (geheime) risicoregister zullen wij via een separate raadsbrief aan u verstrekken. 

 

WV-22 Wethouder P.A. Vreugdenhil  

Vraag: Op pagina 188 wordt vermeld dat de bijdrage aan het SKT in 2019 ruim € 6 miljoen bedraagt. Dat was in 2018  
€ 5 miljoen. Is dit met 20% gestegen en wat is de reden daarvan? Gaarne aan de Raad de overeenkomst van 

opdracht 2017-2020 verstrekken. 

  

Antwoord: De bijdrage aan het SKT bedraagt in 2017 en 2018 € 5.787.000 en voor 2019 € 6.066.100. 
 De stijging van 4,8% is het gevolg van gestegen lonen en prijzen over de afgelopen twee jaar. 

 

WV-26 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Op pagina 161 wordt het P-budget van Westland becijferd en dat bedraagt in 2019 bijna –zoals alle jaren voor-

heen- € 53 miljoen gebaseerd op 750 fte. Op meerdere plekken in het WestlandProgramma worden uitbreidin-

gen van ambtenaren voorzien. Alles bij elkaar opgenomen zou dat circa 10% zijn. Waar worden deze gehuis-

vest en zijn deze nog niet opgenomen in de totale loonsom vanaf 2019 “omdat de loonbegroting 2019 is geba-

seerd op de formatie per 1 april 2018”? Is dit reëel nu een uitbreiding voorzien wordt? 

  

Antwoord: Het klopt dat dit bedrag, evenals de andere bedragen zoals opgenomen in het Uitvoeringsprogramma 2019, niet 

in de begroting 2019-2022 is verwerkt omdat in de begroting het uitgangspunt van “bestaand beleid” is gehan-

teerd. Er wordt een onderzoek gestart om te bezien op welke wijze een eventuele uitbreiding van het aantal 

werkplekken binnen de bestaande huisvesting kan worden gerealiseerd. 
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WV-27 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Op pagina 161 wordt de externe inhuur besproken. Het WestlandProgramma kent toch een ander uitgangspunt, 

te weten het vervangen van externen door vaste krachten en het College wil de externen drie jaar aannemen en 

een hoger fee betalen. Dit is niet in de begroting verwerkt. Waarom niet? 

  

Antwoord: De begroting 2019-2022 is opgesteld op basis van het uitgangspunt ‘bestaand beleid’. De voorstellen met be-

trekking tot de formatie/inhuur externen vloeien voort uit het Uitvoeringsprogramma 2019 dat als een apart do-

cument aan u wordt aangeboden. Overigens herkennen wij niet dat het college “een hogere fee” wil betalen. Wij 

streven naar marktconforme tarieven zoals verder toegelicht in het raadsvoorstel bij de aanbieding van de be-

groting.’ 
 

WV-28 Wethouder P. Varekamp  

Vraag: Heeft het College bekeken welke besparingen op de bedrijfsvoering kunnen worden doorgevoerd? Destijds bij 

de planning van de twee nieuwe gemeentehuizen werd aangegeven dat op de bedrijfsvoering jaarlijks minimaal 

€ 1.7 miljoen en waarschijnlijk veel meer zou worden bespaard en dat bedrag zou oplopen. In hoeverre heeft 

die besparing zich voorgedaan uitgaande van de totale loonsom en waar kunnen we die in de begroting 2019 

terugvinden? 

  

Antwoord: Zoals eerder aangegeven in de commissie Bestuur, heeft de tijd ons op dit punt enigszins ingehaald. Er is in-

middels sprake van uitbreiding van taken, wat de destijds voorziene besparingen in andere context plaatst.  

Bij het opstellen van de begroting 2019-2022 zijn er nog te weinig ervaringscijfers beschikbaar om hieraan ook 

al concrete bedragen te kunnen koppelen. Derhalve vindt u deze besparing nog terug als onderdeel van de 

openstaande taakstelling op de organisatie ad € 1,4 mln. 

  

WV-29 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Leg onze fractie uit de systematiek zoals deze gevolgd is op pagina 5 van de begroting. Blijkbaar is de voorlig-

gende begroting, en dat is ook tekstueel goed te lezen, gewoon de begroting uit 2017 voor 2018. Vervolgens 

worden het WestlandProgramma en het Uitvoeringsprogramma vermeld, maar niet in de begroting op alle plek-

ken verwerkt. Wat is het nut voor deze begroting nu 2019 deels andere plannen omvat? 

  

Antwoord: De programmabegroting 2019-2022 is een begroting op basis van bestaand beleid, rekening houdend met 

nieuwe, exogene en onontkoombare omstandigheden en de Kadernota 2018-2022. Via het WestlandsPro-

gramma en het bijbehorende Uitvoeringsprogramma 2019 krijgt u daarnaast inzicht in de nieuwe ambities en 

daarmee samenhangende kosten. Dat maakt transparant wat de nieuwe ontwikkelingen zijn. De genoemde do-

cumenten moeten dan ook in samenhang worden bezien.  

 

Tenslotte: Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: De inhoud van de programmabegroting 2019-2022 wijkt voor wat betreft de verstrekking van het cijfermateriaal 

fors af van de begrotingen zoals we die in voorgaande jaren kregen. Zie de begrotingen 2017-2020 en 2016-

2019. Wat is de reden daarvan? Bijvoorbeeld programma sterke samenleving, continuïteit van de bedrijfsuitoe-

fening van de twee begrotingen. Ook storend is het te lezen van zaken die er al lang zijn en dat nu nog gespro-

ken wordt over het invoeren daarvan. Zie bijvoorbeeld de Westlandpas. 

  

Antwoord: De keuze voor het aanbieden van een begroting “bestaand beleid” betekent dat er deels oude informatie wordt 
gebruikt. Daarbij hebben wij de begroting zoveel als mogelijk geschoond van informatie die specifiek betrekking 

had op de vorige bestuursperiode. Dat geldt ook voor de financiële tabellen over beleidsintensiveringen in de ja-

ren 2015-2018. Dat verklaart dat de opbouw van de begroting er iets anders uit ziet dan in de voorgaande jaren.  

 

 Het uitgangspunt van een begroting bestaand beleid heeft tot gevolg dat de tekst bij het onderdeel “Wat doen 
wij daarvoor volgens bestaand beleid” ongewijzigd blijft ten opzichte van de begroting 2018-2021. Bij het onder-

deel “waar staan wij nu?” wordt aangegeven welke resultaten zijn bereikt in de voorgaande collegeperiode.  
 De keuze voor een begroting bestaand beleid is mede ingegeven door het feit dat wij samen met de raad in een 

zorgvuldig proces de gewenste opbouw / programma-indeling van de begroting in deze bestuursperiode willen 

vaststellen. Dat vergt een langere doorlooptijd. Binnenkort ontvangt u hiervoor een procesvoorstel.  
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LPF-W-07 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: blz. 117. Onder concernstelposten verwacht men een relatief hoge stijging van het Renteresultaat onder de 

algemene dekkingsmiddelen, het is dit onderbouwd en verklaarbaar? 

  

Antwoord: Het renteresultaat wordt als gevolg van de (nieuwe) begrotingsvoorschriften bepaald door het verschil tussen 

het berekende (niet afgeronde) omslagpercentage en het daadwerkelijk gehanteerde omslagpercentage. In 

2019 zijn deze percentages respectievelijk 1,82% en 1,9% (zie ook paragraaf financiering, blz. 158). Voor de ja-

ren 2020-2022 is uitgegaan van een onveranderd (afgerond) omslagpercentage van 1,9%. Het (niet afgeronde) 

berekende omslagpercentage in de komende jaren daalt licht. Hierdoor stijgt het jaarlijks renteresultaat. 

 

LPF-W-08 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: blz. 121. Bij ondersteunende activiteiten zien we een stijging van rond de 600K op personele lasten, ook zien 

we dat het college van plan is om meer geld uittrekken in de breedste zin van het woord voor de aanvulling van 

de ambtelijke organisatie. Echter zien wij niet terug wat de kosten zijn voor het uitvoeren en opstellen van een 

integraal personeelsbeleid/plan. 

  

Antwoord: De stijging van circa 600K die genoemd wordt op pagina 121 van de programmabegroting 2019-2022 betreft 

voornamelijk de CAO-stijging van de personeelslasten waarmee rekening is gehouden. Dit heeft dus geen rela-

tie met de extra middelen voor de aanvulling van de ambtelijke organisatie. 

 

 Voor het opstellen van een integraal personeelsbeleidsplan zelf verwachten wij geen aanvullende middelen 

nodig te hebben in 2019. Of er bij de uiteindelijke uitvoering van zaken die voortkomen uit dit integrale perso-

neels-beleidsplan aanvullende middelen noodzakelijk zijn, kunnen wij op dit moment nog niet inschatten. Indien 

dit wel het geval is zullen wij dit onderdeel laten uitmaken van het proces naar de opmaak voor de begroting 

2020 e.v. 

 

LPF-W-12 Wethouder L.K. Snijders  

Vraag: Op Ruimte gaat voor 2019 tot 2023 weer een nieuw beheersplan worden vastgesteld dus daar is nu weinig over 

te vragen of op te merken, kan komt ook de budgetverdeling aan de orde. Wel een algemene vraag over het 

Ruimtelijk Domein als geheel. Daar wordt met 19 fte’s uitgebreid. De vraag is zijn dit nieuwe functies of wordt 
daar nu vooral voor ingehuurd? 19 fte’s is een behoorlijk aantal. 

  

Antwoord: Het betreft niet zozeer een uitbreiding, maar het weer op orde brengen van de basisformatie met bestaande 

functies. De basisformatie is als gevolg van bezuinigingsrondes in het verleden drastisch ingekrompen. Hierbij 

moet de toename van het te beheren en onderhouden areaal en het te borgen kwaliteitsniveau vanuit de wette-

lijke taken in ogenschouw worden genomen. Daarnaast hebben we te maken met een steeds complexer wor-

dende omgeving. Veelal zijn het sleutelposities die in gemeentelijk beheer moeten blijven. 

 

LPF-W-13 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Algemene vraag over inhuur externe. Periode gaat van 18 maanden naar max. 36 maanden, Er kon nu toch ook 

al verlengd worden? Gaat alle inhuur dan naar 36 maanden of moet dit vooraf vastgesteld worden per project? 

In de praktijk wordt inhuur na 18 maanden beëindigd en wordt gewoon een volgende aangesteld. Zeker als de 

externe kritiek heeft op de organisatie. 

  

Antwoord: Uitgangspunt blijft dat de duur van de inhuur wordt afgestemd op de periode dat extra capaciteit of specifieke 

kennis gewenst is. Veelal zal het hierbij om een periode < 1 jaar gaan. In sommige gevallen, bijvoorbeeld bij 

langlopende projecten, kan het vanwege continuïteit echter gewenst zijn om inhuur voor een langere periode 

vast te leggen.  
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LPF-W-14 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: We zijn een stijging in de inhuur van flex personeel via ‘Flextender’, deze werken vanuit Zoetermeer. Zitten er 
voor de Gemeente Westland extra kosten verbonden om dit centraal in eigen beheer te houden, daar er op de-

ze wijze personeel met kennis van het Westland kan worden aangetrokken?. 

  

Antwoord: Het werken via Flextender kent diverse voordelen. Het systeem borgt dat er marktconforme tarieven worden 

verkregen en dat tevens aan de (Europese) inkoopregels wordt voldaan. Doordat de gemeente zelf de ge-

vraagde inhuur nauwkeurig kan omschrijven, kan deze op een juiste manier op de Westlandse situatie worden 

aangesloten. Prijs is daarbij slechts één van de gunningscriteria. Als deze werkzaamheden binnen de eigen or-

ganisatie van de gemeente Westland verricht zouden moeten worden zou hiermee ongeveer 4 fte gemoeid zijn. 

 

LPF-W-21 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Blz. 126 : Toeristenbelasting. Er is een minimumbedrag van 1,25 per overnachting. Arbeidsmigranten die niet 

ingeschreven zijn bij de gemeente dienen dus toeristenbelasting te betalen. Hoeveel toeristenbelasting is er in 

2018 geïnd bij de 2 ‘polenhotels’ en wat dragen de ‘echte’ toeristen totaal bij? Graag een uitsplitsing! 
  

Antwoord: Een uitsplitsing kan niet worden gegeven, omdat in het algemeen niet wordt geregistreerd of een arbeidsmi-

grant wel of niet in de heffing van de toeristenbelasting wordt betrokken. Het streven van de gemeente is erop 

gericht de arbeidsmigranten in te schrijven in de Basisregistratie Personen (BRP). Dat geldt ook voor de twee 

genoemde hotels. Voor deze hotels wordt in 2018 dan ook geen opbrengst uit toeristenbelasting verwacht.  

 

LPF-W-22 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Blz. 128 Leges. Afgelopen jaar heeft onze fractie vragen gesteld over de hoge leges bij aanvraag van bv een 

dakkapel waar de leges hoger waren dan de verbouwing. Hoe gaat de gemeente burgers voorlichten indien zo-

iets zich voordoet? Dit item werd met name genoemd in het coalitieakkoord maar komt nergens terug! 

  

Antwoord: In de ontvangstbevestiging die de gemeente stuurt als de aanvraag om omgevingsvergunning binnenkomt, 

wordt aangegeven wat de procedurekosten zijn. Overigens zijn de leges alleen relatief hoger als van de bepa-

lingen van het bestemmingsplan afgeweken wordt. Indien inwoners gebruik maken van de mogelijkheid een af-

spraak te maken voor informeel vooroverleg met de consulenten van de gemeente over hun plannen, wordt 

eveneens aangegeven wat de legeskosten worden. De legeskosten zijn overigens ook terug te vinden op de 

gemeentelijke website. 

 

LPF-W-23 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Blz. 223 Reserves en Voorzieningen. Wat ziet het college als wenselijke ondergrens van de Algemene Reserve 

en met welke onderbouwing? 

  

Antwoord: Wij hanteren hiervoor geen specifieke ondergrens. In het algemeen streven wij er naar dat de omvang van de 

algemene reserve voldoende is om het risicoprofiel af te dekken (weerstandsratio groter of gelijk aan 1). Deze 

situatie is in de jaarrekening van 2017 bereikt.  

 

GBW-01 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Algemeen. Begrijpen wij goed dat allereerst gesproken wordt over (en goedkeuring zal worden gevraagd voor) 

Begroting voor 2019-2022 en vervolgens afzonderlijk in tweede instantie over een eerste begrotingswijziging (in 

casu het Uitvoeringsprogramma 2019)? Er is met andere woorden geen ‘package deal’? Is onze aanname dan 
ook juist dat in het document ‘Begroting 2019-2022’ (‘dit boekwerk’) zoals is voorgelegd, de gevolgen en uitwer-

king van het Uitvoeringsprogramma 2019 in het geheel niet zijn verwerkt. 

  

Antwoord: Uw constatering is juist. De gevolgen en de uitwerking van het Uitvoeringsprogramma zijn verwerkt in de eerste 

begrotingswijziging. Daarover vindt aparte besluitvorming plaats waarmee u ook separaat iets kunt vinden van 

het opgevoerde nieuwe beleid. 
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GBW-04 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Pagina 227. Waarom is het ongewenst reserves zonder (volledig) bestemmingsplan te laten vrijvallen? 

  

Antwoord: De raad heeft deze reserves op enig moment ingesteld voor een bepaald doel. Er is in deze gevallen wel spra-

ke van een bestedingsdoel maar alleen nog niet van concrete bestedingsvoorstellen. (zie ook de toelichting op 

pagina 229 van de begroting en zie ook de beantwoording van vraag WV-10). 
 

GBW-06 Wethouder P. Varekamp  

Vraag: Welvarend Westland. Reserve verkeersprojecten wordt een bedrag uitgenomen. Hoe groot is deze reserve na 

uitname van deze 3,8 mln.? Telt deze reserve mee bij de algemene reserve? 

  

Antwoord: Naast de eerder door de raad besloten storting in 2018 van € 953.000 in de bestemmingsreserve regionale 
verkeersprojecten, wordt in deze bestuursperiode zowel in 2019 als in 2021 een bedrag van € 1,9 mln. in de 

bestemmingsreserve regionale verkeersprojecten gestort. In plaats van een uitname van € 3,8 mln. gaat het om 
een storting. 

 De stortingen in de bestemmingsreserve regionale verkeersprojecten vervangen de weggevallen jaarlijkse bij-

drage aan de MRDH van € 953.000 voor regionale verkeersdoeleinden. 
  Op grond van het Programma Bereikbaar Westland 2018-2022 zullen we jaarlijks een bestedingsplan opstellen. 

De bestemmingsreserve regionale verkeersprojecten telt niet mee bij de algemene reserve.  

 

GBW-07 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Dekkingsvoorstel. Denkt uw College dat de provincie goedkeuring zal geven aan structurele uitgaven, die ge-

dekt worden door incidentele inkomsten(lees algemene reserve)? 

  

Antwoord: Het uitgangspunt is, dat structurele uitgaven met structurele inkomsten worden gedekt. In het Uitvoeringspro-

gramma 2019 wordt voor het jaar 2019 een voorstel gedaan om incidentele uitgaven te dekken door een ont-

trekking uit de Algemene Reserve. Voor alle jaarschijven daarna gaan wij uit van een structureel en reëel even-

wicht. Naar aanleiding van een vooroverleg met de provincie is er vooralsnog geen aanleiding aan te nemen dat 

de provincie bezwaar heeft tegen het dekkingsplan. 

 

GBW-08 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Maatregel 5. Zijn in het overzicht van extra kosten (€ 2,6 mln. + € 1,65 mln.) en dekking (€ 1,65 mln.) alle finan-

ciële gevolgen van een personeelsuitbreiding in beeld gebracht? Zo nee, wilt u een volledig overzicht verstrek-

ken van extra kosten en dekking uit bestaande budgetten? 

  

Antwoord: Op diverse plaatsen in het Uitvoeringsprogramma 2019 zijn hiervoor bedragen vermeld. In totaal gaat het om: 

 Aanpassing organisatie in het sociaal domein: € 2,6 mln. (dekking binnen budget); 

 Aanpassing organisatie ruimtelijk domein: € 1,6 mln. (dekking binnen budget); 

 Aanpassing organisatie aan hogere vraag: € 1,6 mln. (dekking vanuit leges); 

 Aanpassing organisatie overige basis op orde, ICT en wettelijke ontwikkelingen: € 2,6 mln. (algemene mid-

delen). 

 

GBW-09 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Maatregel 6. Gaarne een raming van het financiële voordeel van de maatregel steeds meer tijdelijk personeel te 

vervangen door vast personeel. 

  

Antwoord: Wij sturen op het totaal van het P-budget. Daaruit moeten zowel tijdelijk als vast personeel gedekt worden. 

Verschuivingen tussen vast en tijdelijk personeel leiden daarom niet tot een budgettair gevolg voor onze  

gemeente. 

 

GBW-10 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Maatregel 10. U spreekt in de inleiding van deze paragraaf van een ‘robuuste vermogenspositie’ en ‘voldoende 
weerstandsvermogen’. Voor een goed begrip en als handvatten voor onze controle graag opgave van de ken-
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getallen en parameters waarbij sprake is van een ‘robuuste vermogenspositie’ en ‘voldoende weerstandsver-

mogen’. SMART. 
  

Antwoord: Wij hanteren hiervoor geen specifieke parameters. De kengetallen dienen altijd in onderlinge samenhang te 

worden bezien. Zie hiervoor ook onze toelichting bij de financiële kengetallen in de begroting 2019-2022 op pa-

gina 147. 

 

GBW-11 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Maatregel 12. Gaarne opgave van de bron van het inflatiepercentage. 

  

Antwoord: Zoals jaarlijks bij het onderdeel ”Uitgangspunten financieel beleid / begrotingsspelregels” is aangegeven, wordt 
het inflatiepercentage gebaseerd op de nationale consumentenprijsindex (cpi) voor het begrotingsjaar (i.c. 

2019), zoals dit voorjaar afgegeven door het Centraal Planbureau (CPB) bij het Centraal Economisch Plan 

(CEP). 

 

GBW-12 Wethouder L.K. Snijders  

Vraag: Maatregel 13. Gaarne inzage in de aanpassingen en mutaties binnen de budgetten ‘Ruimtelijk Domein’ ten 
einde € 1,6 mln. vrij te spelen voor dekking uitbreiding formatie. 

  

Antwoord: De uitbreiding wordt incidenteel bekostigd vanuit bestaand P-budget. Structurele dekking (2019 e.v.) vindt 

plaats door middel van nader aan te geven budgetten (e.e.a. loopt mee in de gebiedsgerichte plannen). 

 

GBW-22 Wethouder B.P.M. van der Stee   

Vraag: Financiële paragraaf (vanaf pagina 38). Wilt u een samenvattend vergelijkend overzicht maken van de belang-

rijke financiële kengetallen in de Begroting 2019 (zoals schuldquote, solvabiliteit, weerstandsratio, grondexploi-

tatie, belastingcapaciteit, structurele exploitatieruimte) en de wijzigingen daarin door de eerste begrotingswijzi-

ging (in casu het WestlandProgramma)?. 

  

Antwoord:  

Oud  Begroot 2019  begroot 2022 

Netto-schuldquote  128,0%  134,2% 

Uitleenquote  6,7%  6,7% 

Netto gecorrigeerde schuldquote  121,3%  127,5% 

 

Nieuw (incl. 1
e
 wijz.)   

Netto-schuldquote  129,7%  138,0% 

Uitleenquote  6,6%  6,6% 

Netto gecorrigeerde schuldquote  123,1%  131,4% 

 

Oud  Begroot 2019  begroot 2022 

Solvabiliteit  34,0%  34,6% 
Nieuw (incl. 1

e
 wijz.) 

Solvabiliteit  32,1%  31,5% 

 

Oud  Begroot 2019  begroot 2022 

Voorraadquote  61,8%  52,8% 
 
Nieuw (incl. 1

e
 wijz.) 

Voorraadquote  60,8%  52,0% 

 

Oud  Begroot 2019  begroot 2022 

Structurele exploitatieruimte  1,2%  1,0% 
 
Nieuw (incl. 1

e
 wijz.) 

Structurele exploitatieruimte  1,0%  0,6% 
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De ratio’s zoals opgenomen in de begroting 2019-2022 zijn gebaseerd op “bestaand beleid” waarin een aantal 
noodzakelijke keuzes nog niet is gemaakt, keuzes die voor de Westlandse samenleving van belang zijn. In het 

Uitvoeringsprogramma 2019 maken wij een aantal van die keuzes. Hieraan zijn ook additionele middelen ver-

bonden. Ten opzichte van de begroting “bestaand beleid” leidt dit tot een lichte stijging van de ratio’s. In absolu-

te zin blijft er sprake van een daling van de schuldpositie en van een stevig eigen vermogen. 

 

Belastingcapaciteit 2019: 

Oud   102,9% 

Nieuw incl. 1
e
 wijz. 105,7% 

N.B. de gemeentelijke woonlasten worden afgezet tegen de laatst bekende landelijke gegevens uit 2017. Het 

landelijk gemiddelde van de woonlasten voor een gezin in 2019 zijn nog niet bekend, maar zullen naar verwach-

ting door inflatiecorrectie wel hoger liggen dan in 2017. 

 

Weerstandsratio: 

In de weerstandsratio treedt nu geen wijziging op. Deze is gebaseerd op de stand van de reserves op 1 januari 

2019 (ongewijzigd) en een risico-inventarisatie medio 2018. Deze inventarisatie wordt begin 2019 geactuali-

seerd ten behoeve van de jaarrekening. 

 

D66-W-11 Wethouder P. Varekamp   

Vraag: Activiteit 1. Inrichten basisinfrastructuur voor de e-overheid: I-NUP (blz. 86) 

 In 2019 worden punten uitgevoerd voor(t)komend uit de impactanalyse met betrekking tot de Omgevingswet. 

 Wat behelsde deze impactanalyse voor wat betreft de opzet, uitvoering en eruit voortkomende punten? 

  

Antwoord: De ICT-impactanalyse bekijkt de huidige situatie en wat nodig is voor de gewenste situatie en bepaalt aan de 

hand daarvan de verschillen en de werkzaamheden die nodig zijn om aan te sluiten op het Digitaal Stelsel Om-

gevingswet. Deze impact analyse is een onderdeel van het totale programma omgevingswet. Het bevat de on-

derdelen: Omgevingsloket, de aansluiting van lokale systemen op de landelijke voorziening van het digitaal 

stelsel, de infrastructuur om aan te sluiten op het stelselknooppunt van de landelijke voorziening en de gege-

vens en documenten waarbij het gaat om basisregistraties en lokale registraties t.a.v. van de fysieke leefomge-

ving.  

 

D66-W-12 Wethouder P. Varekamp  

Vraag: Activiteit 2. Digitaliseren van de informatievoorziening (blz. 87) 

 Activiteit 4. Digitaal zaken doen (pagina 88) 

 In de afgelopen periode is een stevige impuls gegeven aan het digitaliseren van de informatievoorziening en is 

het aantal processen waarin inwoners digitaal zaken kunnen doen met de gemeente fors uitgebreid. In 2019 

wordt uitvoering gegeven aan de heroriëntatie digitale transformatie en de heroriëntatie digitaal zaken doen. 

 Aangezien in beide gevallen gesproken wordt over een heroriëntatie, lijken deze zaken aan elkaar te zijn ge-

koppeld. Wat houden deze heroriëntaties in en op welke manier wordt daaraan uitvoering gegeven? 

  

Antwoord: De heroriëntatie digitale transformatie betreft ook de heroriëntatie digitaal zaken doen. Digitaal zaken doen is 

een concept van digitaal aanvragen en digitaal geïnformeerd worden over het procesverloop en alle output is 

digitaal. De heroriëntatie digitale transformatie schetst een nieuwe visie en ambitie voor het digitaliseren van de 

informatievoorziening. De visie en ambitie is onder de vlag van het Masterplan Digitaliseren i.s.m. met de direc-

tie en organisatie door een externe partij opgesteld. Op basis van deze keuzes wordt de nieuwe integrale digita-

lisering roadmap voor 2019 e.v. opgesteld. De heroriëntatie schetst de processen, middelen en architectuur die 

daarvoor nodig zijn. 
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D66-W-25 Wethouder B.P.M. van der Stee  

Vraag: Dekkingsvoorstel 

 Ad 2: inzet deel gereserveerd accres lBP-gemeentefonds (blz. 42) 

 Als gevolg van het nieuwe regeerakkoord (vertaald in het lnterbestuurlijke Programma, IBP) ontvangt de ge-

meente 4 miljoen euro extra uit het gemeentefonds voor uitgaven IBP/risico's in het Sociale Domein. Houdt het 

aannemen van de gelden en inzetten voor maatregelen in dat het college het IBP volledig en van harte onder-

schrijft?  
 

Antwoord: Er is geen sprake van het wel of niet aannemen van de gelden voor Westland als individuele gemeente. Het 

IBP is ondertekend door het Rijk, provincies, gemeenten en waterschappen. Op het VNG-congres van juni 2018 

hebben de leden het IBP bekrachtigd. Ruim driekwart van de leden heeft daarbij aangegeven dat met de zin: 

‘Met het IBP is de discussie over de door gemeenten ervaren financiële problematiek in het sociaal domein af-

gerond en is een streep onder het verleden gezet’ géén streep is gezet onder de vier door het bestuur geformu-

leerde knelpunten in het sociaal domein (motie 9). Gemeente Westland heeft voorafgaand aan de stemming 

een stemverklaring afgegeven en ingestemd met de voorliggende uitgangspunten van het IBP.  

  

 Tijdens de ALV hebben leden nadrukkelijk hun zorgen geuit over de tekorten in het sociaal domein en de effec-

ten daarvan op de totale gemeentefinanciën. Ongetwijfeld heeft u hier kennis van genomen, net als van de dis-

cussies die nu tussen de koepelorganisaties van gemeenten en het Rijk worden gevoerd over de tekorten in het 

sociaal domein. De brief aan Minister Ollongren over de bekrachtiging van het IBP en de aangenomen moties 

kunt u hier raadplegen:  
 https://vng.nl/onderwerpenindex/bestuur/brieven/algemene-ledenvergadering-van-de-vng 

 

https://vng.nl/onderwerpenindex/bestuur/brieven/algemene-ledenvergadering-van-de-vng
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Bijlage 1 bij beantwoording vraag WV-02 
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Bijlage 2 bij beantwoording vraag WV-15 
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Vervolg Bijlage 2 behorend bij beantwoording vraag WV-15 

 


